
بررسی صبح امروز از چرایی افزایش فرار دختران از خانواده:

کردم فرار  چرا 
حمایت تلویحی تروئیکای اروپایی از تمدید تحریم های تسلیحاتی ایران 

حفظ برجام
 از طریق نقض آن!

مدیر کل میراث فرهنگی، گردشگر ی و صنایع دستی خراسان رضوی اعلام کرد:

11 هزار میلیارد خسارت کرونا به 
گردشگری خراسان رضوی
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حسن بهشتی پور در گفتگوی اختصاصی با »صبح امروز« تشریح کرد؛

تصویب قطعنامه
 زیر فشار آمریکا 

رئیس انجمن صنفی کارگران ساختمانی  
در گفت وگو با صبح امروز؛

جریمه ۳۰۹هزار تومانی 
کارفرمایان جدیت ندارد

صاحب نظران مشکلات صنوف سینمایی را بررسی می کنند؛

مهاجرت انیمیشنی

خانه های خالی با هر متراژ 
مشمول مالیات هستند
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آژانس  شورای حکام 
انرژی  المللي  بین 
با  جمعه  روز  اتمی 
قطعنامه  تصویب 
همکاری  خواستار  ای 
ایران  کامل  و  فوری 
این  شد.  آژانس  با 
متعاقب  قطعنامه 
گزارش قبلی آژانس در 
دو  از  بازدید  خصوص 
سایت صورت گرفت که ادعا می شود ایران 
در گذشته در آن ها فعالیت هسته ای داشته 
است. این ادعای آژانس مبتنی بر اسنادی 
است که بنیامین نتنیاهو نخست وزیر رژیم 
به  شورآباد  از  کند  می  ادعا  صهیونیستی 

دست آورده است.
اروپایی  کشور  سه  توسط  مذکور  قطعنامه 
طرف برجام یعنی انگلیس، فرانسه و آلمان 
پیشنهاد شده بود و تنها روسیه و چین به 
خصوص،  همین  در  دادند.  منفی  رای  آن 
بهشتی  حسن  با  گفتگویی  در  امروز  صبح 
پور، کارشناس روابط بین الملل به بررسی 
ابعاد رویکرد جدید سران سه کشور اروپایی 
پرداخته است که مشروح آن را در ذیل می 

خوانید؛
*شورای حکام آژانس بین المللی انرژی اتمی 
این  کرد.  تصویب  ایران  علیه  را  ای  قطعنامه 
قطعنامه بر اساس اسناد ادعایی »بنیامین نتانیاهو« 
سایت  وجود  خصوص  در  اسرائیل  وزیر  نخست 
های اعلام نشده در گذشته از سوی ایران از جمله 
در تورقوز آباد و آباده است که پرونده آن ذیل 
PMD بسته شده است. همین اسناد ادعایی مبنای 
شد  باعث  و  گرفت  قرار  آژانس  قبلی  گزارش 
برجام،  درباره  فصلی  گزارش  بر  آژانس علاوه 
ارائه  ادعایی  اسناد  این  اساس  بر  هم  گزارشی 
ضد  قطعنامه  تصویب  به  منجر  نهایتا  که  بدهد 
ایرانی شد. این در حالی است که ایران با آژانس 
»پروتکل  و   NPT ذیل  پادمانی  توافقات  مطابق 
الحاقی« همکاری گسترده ای داشته است. به نظر 

شما هدف آژانس از این موضوع چیست؟
مورد  آژانس  حکام  شورای  اینجا  در  البته 

 25 که  هستند  کشور   35 که  است  نظر 
کشور   7 و  دادند  مثبت  رای  آنها  از  کشور 
رای ممتنع و دو کشور چین و روسیه رای 
منفی دادند. هدف از فشار آوردن به ایران 
و  ایران  های  همکاری  سر  بر  مانع  ایجاد 
آژانس است که در حداقل 7 سال گذشته 
ایران و آژانس همکاری های بسیار خوبی 
این  همواره  داشتند.  مختلف  سطوح  در 
همکاری ها مورد تایید مدیران کل آژانس 
نیز بوده است هم آقای آمانو و هم گروسی 
مدیر کل فعلی آژانس تاکید کردند که ایران 
برجام را اجرایی کرده و به تعهداتش پایبند 
ها  قطعنامه  گونه  این  بنابراین صدور  بوده 
با  اش  همکاری  در  ایران  شود  می  باعث 
آژانس تجدید نظر کند چون ایران گسترده 
در  که  هایی  کنترل  و  ها  نظارت  ترین 
طول تاریخ بی سابقه است را اجرا کرده و 
ایران  با  آژانس هم  انتظار دارد که متقابلا 
همکاری کند نه این که قطعنامه علیه ایران 
صادر بشود. بنابراین من فکر می کنم که 
ها  اسرائیلی  و  ها  آمریکایی  را  نقشه  این 
ایران  ارتباط  نهایت  در  که  کردند  طراحی 
و آژانس را دچار اختلال کنند و یک بهانه 
ایران  پرونده  بتوانند  تا  کرده  درست  جدید 
و  ببرند  ملل  سازمان  امنیت  شورای  به  را 
ولی  دهند.  قرار  فشار  بیشترتحت  را  ایران 
یک  با  تواند  می  ایران  کنم  می  فکر  من 
ها  آمریکایی  که  ای  نقشه  خوب  مدیریت 

طراحی کرده اند را خنثی کند.
*از واکنش مدیر کل آژانس و مقامات اروپایی و 
روسیه بر می آید که آژانس در حال حاضر قصد 
بردن پرونده ایران به شورای امنیت سازمان ملل 
اگر  که  شده  مطرح  موضوع  این  ولی  ندارد  را 
ایران با آژانس برای دسترسی به دو سایتی که 

همکاری  است  آن  از  بازرسی  خواستار  آژانس 
نکند وارد مراحل بعدی می شود. ارزیابی شما 

چیست؟
به  ایران  پرونده  فعلا  که  دانم  می  بعید 
شورای امنیت سازمان ملل برود چون ایران 
کاملا به تعهدادتی که داشته حتی فراتر از 
تعهداتی که در پروتکل الحاقی NPT  آمده 
بنابراین  کرده،  همکاری  آژانس  با  است 
ایران  پرونده  ارسال  برای  ای  بهانه  فعلا 
موضوعات  چون  ندارند.  امنیت  شورای  به 
مطرح شده مربوط به 17 سال قبل است و 
مربوط به امروز نیست. حرف آنها این است 

که در 17 سال گذشته در دو سایتی که آنها 
انجام می شده و در  فعالیتهایی  ادعا دارند 
حال حاضر سالها از این ماجرا گذشته و در 
سال 2015 نیز خود شورای حکام قطعنامه 
که  آینده  و  گذشته  مسائل  که  کرد  صادر 
قبلا به آن PMD می گفتند برای همیشه 
حل و فصل شده. حال اینکه بخواهند برای 
بار دوم بعد از سال 2015  موضوعاتی را که 
را  باشد  از سال 2003 می  قبل  به  مربوط 
مجدد مطرح کنند اصلا هیچ وجهه حقوقی 
سازمان  امنیت  شورای  به  بخواد  تا  ندارد 

ملل کشیده بشود.

چند  آژانس،  ایرانی  ضد  قطعنامه  *تصویب 
روز پس از گزارش »آنتونیو گوترش« دبیر کل 
سازمان ملل صورت می گیرد که مدعی است منشأ 
سلاحهای به کار رفته در حملات علیه عربستان، 
تحریم  پایان  از  پیش  تلاشها  این  است.  ایرانی 
پاییز سال جاری است که آمریکا  تسلیحاتی در 
درصدد تمدید آن است. همزمانی این وقایع را 

چگونه ارزیابی می کنید؟
همزمانی این دو موضوع وجود دارد ولی به 
هم ارتباطی ندارند. همکاری ایران با آژانس 
مربوط به فعالیت های صلح آمیز هسته ای 
ایران است اما آن گزارشی که آقای گوترش 

اتهامات بی اساسی است در خصوص  داده 
موشک هایی که یمنی ها مسئولیت آن را 
بر عهده گرفته اند. ادعا بر این است که آن 
موشک ها را ایران به آنها داده در صورتی 
و  نداشته  وجود  اصلا  سناریویی  چنین  که 
ندارد. در هر صورت مجموعه اینها می تواند 
باشد  اسرائیل  و  آمریکا  های  جویی  بهانه 
استفاده  تسلیحات  به  مربوط  موضوع  یعنی 
شده علیه عربستان سعودی و اتهامی که به 
ایران زده اند و همچنین بحث بازدید کردن 
از 2 سایت، اینها را بهانه ایران هراسی قرار 
دیگری  های  بحث  طرفی  از  و  اند  داده 
ایران در عراق،  اتهام مداخله کردن  از  اعم 
پروژه  به  مربوط  همه  اینها  یمن،  و  سوریه 
ایران هراسی می شود تا از این طریق فشار 
بیشتر علیه ایران را توجیه کنند چون عملا 
بود  نظرش  مد  آمریکا  که  حداکثری  فشار 
به نتیجه نرسیده است. حالا مجبورند مدام 
سوژه سازی کنند و روی موضوعات جدید 

مانور بدهند.
آلمان  و  انگلیس  فرانسه،  اروپایی  کشور  *سه 
در  آینده  هفته  در  دیداری  اند  کرده  اعلام 
خصوص حمایت از برجام خواهند داشت. به نظر 
می رسد اروپایی هاعلیرغم مواضع اخیرشان تا 
مشخص شدن نتیجه انتخابات آمریکا قصد ندارند 
پرونده ایران را راهی شورای امنیت کنند و حفظ 

برجام برایشان اولویت دارد. نظر شما چیست؟
اتحادیه اروپا می داند که اگر پرونده  ایران 
همین سطح  ایران  برود  امنیت  شورای  به 
می  قطع  آژانس  با  هم  را  ها  همکاری  از 
الحاقی  پروتکل  اجرای  در  اساسا  و  کند 
تجدیدنظر می کند و همچنین ممکن است 
مرگ  صورت  آن  در  شود.  خارج   NPT از 
قطعی برجام فرا می رسد. بنابراین من فکر 

نم یکنم اروپایی ها بخواهند چنین کاری 
کنند. این موضوع به انتخابات آمریکا ربطی 
به  مربوط  ها  اروپایی  تصمیم  این  و  ندارد 
زمانی است که آمریکایی ها از برجام خارج 
نبوده  آمریکا  خروج  از  قبل  و  بودند  شده 
به  ها  اروپایی  پس  بوده  آن  از  پس  بلکه 
جای اینکه به شورای حکام قطعنامه بدهند 

باید اول تعهداتشان را اجرایی کنند.
اعلام  آژانس  قطعنامه  به  واکنش  در  *ایران 
و  است  فنی  غیر  و  سیاسی  قطعنامه  این  کرده 
برای ایران الزام حقوقی ایجاد نمی کند. ایران 
همچنین اعلام کرده پروتکل الحاقی را به صورت 
داوطلبانه و موقت بر اساس تعهد سیاسی خود 
ذیل برجام اجرا می کند. به نظر می رسد ایران 
در صورت فشار بیشتر آژانس، اجرای داوطلبانه 
شما  ارزیابی  کند.  متوقف  را  الحاقی  پروتکل 
چیست؟ اساسا ایران چه واکنشهای دیگری می 

تواند انجام دهد؟
ایران  امکان  تا حد  بهتر است  به نظر من 
به همکاری اش با آژانس ادامه دهد چون 
قطع همکاری با آژانس بهانه ای به دست 
آمریکایی ها می دهد تا آنها بتوانند اقدامات 
بیشتری را در صحنه بین الملل برای وارد 
ضمن  دهند.  انجام  ایران  به  فشار  کردن 
این  به  روسیه  و  چین  ما  دوستان  اینکه 
دلیل از ما دفاع می کنند که می دانند ما به 
صورت شفاف با آژانس همکاری می کنیم. 
آژانس موجب می  با  ایران  قطع همکاری 
مواجه  مشکل  با  هم.  ایران  دوستان  شود 
بروند.  سمت  همان  به  هم  آنها  و  شوند 
همانطور که قبل از برجام به قطعنامه هایی 
این  مدیریت  اما  دادند.  رای  ایران  علیه 
بحران را می شود در زمینه های مختلف 
انجام داد که یکی از آنها می تواند گسترش 
کشورهای  روسیه،  و  چین  با  ها  همکاری 
عضو  آنها  از  برخی  که  تعهد  عدم  جنبش 
کشور  هستند،  هم  آژانس  حکام  شورای 
باشد.  اسلامی  و کشورهای  های همسایه 
ایران باید بتواند با استفاده از هنر دیپلماسی 
موضع خودش را تقویت کند و اجازه ندهد 

آمریکا و اسرائیل به اهدافشان برسند.

حسن بهشتی پور در گفتگوی اختصاصی با »صبح امروز« تشریح کرد؛

تصویب قطعنامه زیر فشار آمریکا 
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خ افشای فساد، بدون محافظه کاری
پژمان گرامی

فساد اداری و اقتصادی و وجود مدیران ناسالم و فاسد پدیده ای است که در دنیای 
امــروز و تقریبا در تمامی نظام های جهانی ظهور و بــروز دارد و از آن به عنوان 
یکی از مهمترین عوامل و موانع در مسیر توسعه پایدار کشور ها نام برده می شود.
عمومیت فســاد و گستردگی مدیران فاســد در سطح جهانی موضوعی مشترک و 
عمومی است اما در نظام های برخوردار از گفتمان حکمرانی خوب است که تمایز 

و توان موثر کشورها برای مبارزه با آن ارزیابی می شود.
الگویی که در آن اولا اگر مدیری مرتکب فســاد شــود علاوه بر افشای فسادش 
بدون لکنت و ملاحظه کاری ، به دلیل ســاختار و ســازمان درســت و منطقی ، 
فرد هزینه های هنگفتی را متحمل می شــود و ایــن هزینه ها به نوعی ظرفیت 
بازدارندگی ایجاد می کند تا حدی که اگر  مدیر یا مســئولی سیاســت نادرستی را 
در پیش بگیــرد ، مجبور به اصلاح یا تعدیل آن مطابق بــا منافع اکثریت جامعه 

می شود.
بدیهی اســت در این رویکرد و مبتنی بر این گفتمان و الگوی سازمانی و رفتاری 
تفکری که به غلط فکر می کند اگر فردی سالم و پاکدست بر صدر یک مجموعه 
و دستگاه بنشیند و مدیریت کند می تواند فساد را کنترل و مهار کند جای خود را 
به نگاه سیستمی و نظام مند مقتدری می دهد که نوعی نظارت اجتماعی در آن به 
عنوان محور مبارزه با فســاد نقش اصلی را بازی می کند .در این سیستم و الگوی 
حکمرانی مردم برای برطرف شدن مشکلات از فکر داشتن قهرمان عبور می کنند 

و ساختار و بینش را جایگزین آن می کنند. 
واقعیت این اســت که برای ایجاد نظام حکمرانی خوب و مطلوب که در آن رقابت 
های سیاســی فراتر از مچ گیری و امتیاز گیری از رقبا به کارآمدی و رقابت برای 
بهبود شرایط عمومی کشور و مردم تبدیل شود پیش از هر مساله ای باید ضرورت 
و اهمیت اســتراتژیک آزادی بیان مسئولانه به رسمیت شناخته شود و گردش آزاد 
اطلاعات توســط رسانه های رسمی و شناسنامه دار با در اختیار قرار دادن فرصت 
برابر اطلاعاتی ، مردم و شهروندان را از تماشاگرانی منفعل به بازیگرانی موثر بدل 
کند که تمام نهاد های اداری با وجود تنوع و تکثر دیدگاه ها و ســلایق خود را در 
برابر مردم مسئول و پاسخگو  بدانند .  به یک معنا  توجه به«  فرد کارآمد »  جای 

خود را به » نظام کارآمد »  می دهد.
همانطور که اشــاره شد مسئول و مدیر فاسد در تمام ساختار های اداری دنیا وجود 
دارد و افــرادی وجود دارند که بر خلاف منافع عمومــی با رفتار های غیر قانونی 
منافع خود و گروه خــود را بر منافع و مصالح عمومی ترجیح می دهند. اما تفاوت 
توسعه یافتگی و توسعه نیافتگی در نوع برخورد حکومت ها و جوامع با این مدیران 
و افراد و همچنین نحوه چینش و شکل گیری سازوکار ها و چارچوب های کنترل 
کننده و نظارت کننده پدیدار می شــود . بر اســاس این دیدگاه  اگر در یک نظام  
برخوردار و معتقد به حکمرانی مطلوب ،  فردی ناســالمی بتواند در ساختار اداری 
جایگاهی برای خود دست و پا کند  مکانیزم ها و چارچوب های مورد اتفاق و وثوق  
جامعه و حکومت مانع از فســاد او می شود و نهاد های حقوقی و افراد حقیقی که 
کنترل ســرمایه و قدرت و منابع را در اختیار دادند برای تداوم مسئولیت خود چاره 
ای جز تن دادن به سازوکار های مورد اشاره ندارند . این رویکرد و نوع مواجهه در 
برخورد با فســاد در سیره ائمه و به طور مشخص حکومت مولا علی ) ع ( هم به 
روشنی قابل مشاهده و الگو برداری است و  ظرفیت های دینی و ملی در زمامداری 
از طرف مسئولان به درســتی و مبتنی بر قاطعیت و شفافیت به کار گرفته شود . 
نقل اســت که به مولا علی خبر رســید که زیاد بن امیه ، قائم مقام عبدالله عباس 
در فارس به دخل و تصــرف اموال عمومی توجهی کرده ، حضرت بلافاصله نامه 
ای به او نوشت ) نامه بیستم نهج البلاغه (  که به خدا سوگند راست می خورم که 
اگر گزارش به من برســد که تو در دارایی های عمومی مسلمان ها اندک یا بسیار 
خیانت کرده ای ، چنان بر تو ســخت بگیرم که اندک مال بمانی و درمانده هزینه 

خانوارت گردی و خوار و پریشان حال شوی.

حمایت تلویحی تروئیکای اروپایی از تمدید تحریم های تسلیحاتی ایران 

حفظ برجام از طریق نقض آن!
چنــد  در  اروپایی هــا 
اقداماتی  اخیــر  روز 
انجــام داده اند که از 
رویکــرد جدید آن ها 
در برجام حکایت دارد. 
از هشــت ســال،  بعد 
آژانــس قطعنامه ای در 
صادر  ایران  محکومیت 
کرد کــه اروپایی ها آن 
را تهیه کرده بودند. بعد 
از صدور قطعنامه، ســه 
بیانیه ای  اروپایی عضو برجام، طی  کشور 
از احتمــال رفع تحریم های تســلیحاتی 
ســازمان ملل علیه ایران در اواســط ماه 
اکتبر آینــده ابراز نگرانــی کردند. ظاهرا 
کشور های اروپایی در حال تدوین سیاست 
جدیدی در مقابل ایران و برجام هســتند. 
اجرای این سیاســت با صــدور قطعنامه 
آژانس علیه ایران آغاز شد. روز جمعه 30 
خرداد )19 ژوئن(، شــورای حکام آژانس 
ایران  علیــه  دو صفحه ای  قطعنامــه ای 
صادر کرد و خواســتار همــکاری کامل 
ایران با آژانس در زمینه ارائه دسترســی 
فوری به برخی ســایت های مــورد نظر 
آژانس شــد. اروپایی ها ادعا می کنند که 
هدف از صــدور قطعنامــه ترغیب ایران 
به همــکاری کامل با آژانس اســت. اما 
اقدامات آن ها نشــان می دهــد که آن ها 
دنبــال اهدافی فراتــر از ترغیب ایران به 
همکاری با آژانس هستند. اندکی قبل از 
صدور قطعنامــه، محمدجواد ظریف، وزیر 
امور خارجه ایــران، در توئیتی قابل توجه 
اروپایی ها پیشــنهاد کرد که قطعنامه  به 
صــادر نکنند و به جای آن با ایران درباره 
بازرسی از ســایت های مورد نظر آژانس 
به تفاهم برســند. امــا اروپایی ها توجهی 
به پیشنهاد ظریف نکردند. ظریف توئیت 
کرده بود: »شورای حکام نباید اجازه دهد 
که دشــمنان برجام، منافع عالی ایران را 
به خطر اندازند. ســه کشــور اروپایی که 
به وظایــف خود در برجام عمل نکرده اند، 
نباید همدست )این کار( باشند. ما چیزی 
برای پنهان کردن نداریم. بازرســی های 
آژانس در ایران طی پنج ســال گذشته، از 
کل بازرسی ها در تاریخ آژانس بین المللی 
انرژی اتمی بیشــتر بوده اســت. راه حل 
مبتنــی بر توافق امکان پذیر اســت، ولی 
صــدور قطعنامه آن را نابود خواهد کرد.« 
آلمان، فرانســه و بریتانیا، بدون توجه به 
پیشنهاد ظریف، قطعنامه را صادر کردند. 
ســپس اندکی بعد، وزرای خارجه این سه 
بیانیه ای صادر کردند که اهداف  کشــور 
اروپا را برملا کرد. سه کشور اروپایی عضو 
برجام در این بیانیه، برای نخستین بار به 
طور رسمی و علنی از »تبعات بزرگ« رفع 
تحریم های تسلیحاتی ایران در اکتبر آینده 
ابــراز نگرانی کردند. در ایــن بیانیه آمده 

است: »سه کشور اروپایی به اجرای کامل 
قطعنامه 2231 که از طریق آن برجام در 
سال 2015 تایید شد، متعهد هستند. با این 
حال، معتقدیم که رفع برنامه ریزی شــده 
تحریم تسلیحات متعارف سازمان ملل در 
اکتبر آینده که توسط قطعنامه 2231 مقرر 
شده، برای ثبات و امنیت منطقه ای تبعات 
بزرگی خواهد داشت. ما یادآوری می کنیم 
که تحریم هــای اتحادیه اروپا بر صادرات 
سلاح های متعارف و فناوری موشکی، تا 

2023 برقرار باقی خواهند ماند.«
در ادامــه بیانیــه اروپایی ها آمــده: »ما 
متقاعد هســتیم کــه بایــد در بلندمدت 
به نگرانی های مشــترک دربــاره برنامه 
هســته ای ایــران، برنامه موشــک های 
بالســتیک و فعالیت های بی ثبات کننده 
به  بپردازیم.«اروپایی هــا  آن  منطقــه ای 
صراحت اعلام نکرده اند که آیا از تلاش 
دولــت آمریکا بــرای تمدیــد نامحدود 
علیه  ملل  تسلیحاتی سازمان  تحریم های 
ایران حمایت می کنند یا نه. اما از بیانیه ها 
و اقدامــات آن ها می توان اســتنباط کرد 
که آن ها مشــکلی با تمدید این تحریم ها 
ندارنــد و می خواهنــد در عیــن تمدید 

تحریم های تســلیحاتی، برجــام را حفظ 
کنند. اما این کار ممکن اســت به مرگ 
برجام منتهی شــود. کمتر از دو ماه پیش، 
علی شــمخانی، دبیر شورای عالی امنیت 
ملی، در توئیتی به اروپایی ها هشدار داده 
بود: »پیکــر کم جان برجام بــا دور زدن 
قطعنامه 2231 و تداوم غیرقانونی تحریم 
تســلیحاتی ایران به مــرگ ابدی خواهد 
رفت. ویــروس تحریم، ابزار کاخ ســفید 
بــرای بقای هژمونی رو بــه افول آمریکا 
است. اروپا کدام سو ایستاده؛ حفظ آبرو و 
تقویت چندجانبه گرایی یا پذیرش مجدد 

تحقیر و کمک به یک جانبه گرایی؟«
روزنامــه وال ســتریت ژورنــال اخیرا در 
گزارشــی مدعی شــده بود که اروپایی ها 
قصــد دارند تحریم های تســلیحاتی ایران 
را به طــور محدود تمدید کنند. آن ها برای 
این با روســیه و چین رایزنی می کنند. اروپا 
در مســئله تحریم های تسلیحاتی سر دو 
راهی قرار گرفته است. از یک طرف مایل 
است این تحریم ها تمدید شوند و از طرف 
دیگر مایل به حفظ برجام اســت. اما حفظ 
برجــام و نقض آن )از طریق تمدید تحریم 
های تســلیحاتی( ممکن است برای اروپا 

مقدور نباشد.از سوی دیگر، درخواست های 
اخیر آژانس برای دسترســی به دو سایت 
هســته ای در ایران ) تورقوزآباد و آباده( به 
طور مســتقیم ارتباطی با برجام ندارند. چرا 
که این ســایت ها مربوط بــه فعالیت های 
هســته ای ادعایی دو دهه پیش است. نام 
این ســایت ها در آرشیو هســته ای ایران 
که رژیم صهیونیســتی ادعا کرده آن را به 
سرقت برده اســت، مطرح شده و ارتباطی 
با برجام ندارند. اما ظاهرا، مسئله بازرسی ها 
از این سایت ها به راهی برای زمینه سازی 
جهت تمدید تحریم های تسلیحاتی تبدیل 
شده است. چنانچه اختلافات ایران و آژانس 
پیرامون بازرسی ها حل و فصل نشوند، این 
امکان وجود دارد که پرونده هســته ای از 
شورای حکام به شورای امنیت منتقل شود. 
در چنیــن حالتی، اروپایی ها می توانند برای 
تمدید تحریم های تســلیحاتی به روسیه و 
چین فشــار بیاورند. اما حتی اگر اختلافات 
ایران و آژانس به شــورای امنیت کشــیده 
نشــود، باز هم حل و فصل این اختلافات 
در شــورای حکام آسان نیســت. ایران به 
دلایل متعدد تمایلی بــه موافقت کردن با 
درخواســت های آژانس درباره بازرســی از 

برخی سایت ها ندارد. اولا این درخواست ها 
به وضوح ریشه در اســناد ادعایی اسرائیل 
دارد. ثانیــا، اگر ایران به بازرســان آژانس 
اجازه دسترســی به ســایت های مورد نظر 
آژانس را بدهد، این احتمال وجود دارد که 
آژانس در آینده نه چندان دور ادعا کند که 
مواد هسته ای در این سایت ها کشف کرده 
است و بدین ترتیب بحران دیگری را رقم 
بزند. ثالثا حتی اگر آژانس در ســایت های 
مورد نظرش مواد هســته ای پیــدا نکند، 
باز هم اعطای دسترســی به ســایت های 
مرتبــط بــا فعالیت های چنــد دهه پیش، 
ســابقه خطرناکی ایجاد می کند. اســرائیل 
ادعا می کند نیم تن سند هسته ای از ایران 
سرقت کرده است. بنابراین، بعید نیست که 
بعد از بازرســی از دو ســایت مورد مناقشه 
فعلی، آژانس باز هم با اســتناد به اســناد 
اسرائیل درخواســت بازرسی از سایت های 

دیگری را مطرح کند.
به هر حــال، ابهامات پیرامــون برجام و 
روابط ایران و آژانس بیشــتر شده است. 
ایــن بار به جای آمریــکا، اروپا زمام امور 
را به دســت گرفته اســت. ایــن احتمال 
وجــود دارد که اروپا ســعی کنــد تا قبل 
آمریکا  ریاســت جمهــوری  انتخابات  از 
پرونــده برجام را مدیریت کند و ســپس 
زمینه مذاکرات یا فشــار های جدید را بعد 
از انتخابات آمریکا فراهم کند. از ســوی 
دیگر، همکاری احتمالی اروپا با آمریکا در 
تمدید تحریم های تسلیحاتی، انگیزه ایران 
برای حفظ برجام را به شدت کمتر خواهد 
کرد. از این رو، بعد از انتخابات ریاســت 
جمهوری آمریکا، ممکن اســت برجام به 

پایان برسد یا مورد بازبینی قرار گیرد.

یادداشت

اروپا در مسئله تحریم های تسلیحاتی سر دو راهی قرار گرفته است. از یک طرف 
مایل است این تحریم ها تمدید شوند و از طرف دیگر مایل به حفظ برجام است. 
اما حفظ برجام و نقض آن )از طریق تمدید تحریم های تسلیحاتی( ممکن است 
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رئیس گروه محاسباتی بیمه ای سازمان تأمین اجتماعی 
جزئیــات افزایــش حقــوق و متناسب ســازی حقوق 
مســتمری بگیران و بازنشســتگان تأمیــن اجتماعی را 

تشریح کرد.
به گزارش صبح امروز و به نقل از ایسنا، بنفشه محمودیان 
جزئیات افزایش ۲۶ درصدی حقوق بازنشستگان تأمین 
اجتماعی را تشــریح کرد و گفت: طبق روال همه ساله 
بعد از آن که شــورای عالی کار درباره حداقل دســتمزد 
و میزان افزایش های ســالانه ســایر سطوح دستمزدی 
تصمیم گیری کرد، موضوع افزایش مستمری های تأمین 
اجتماعی مطرح و پیشنهاد مربوطه براساس شاخص های 
مؤثــر مطرح و بــرای تصویب به هیئــت دولت ارجاع 
می شود و بعد از ابلاغ هیئت وزیران اجرایی خواهد شد.

وی افــزود: در ســال جــاری آخرین تصمیــم درباره 
افزایش های دســتمزدی به این ترتیب است که حداقل 
دستمزدها ۲۶ درصد رشد کرده و سایر سطوح دستمزدی 
از افزایشی معادل ۱۵ درصد به علاوه ماهانه ۱۶۴ هزار 
تومان بهره مند شــده اند. افزایش مســتمری های تأمین 
اجتماعی نیز منطبق بــر همین مصوبه و عیناً در همین 

قالب پیشنهاد شده است که اجرایی خواهد شد.
رئیس گروه محاسباتی بیمه ای سازمان تأمین اجتماعی 
با بیــان اینکه »در ســطوح حداقل دســتمزد، حداقل 
مســتمری ها ۲۶ درصد حداقل مســتمری سال گذشته 
افزایش می یابد« اظهار کرد: ســال گذشته رقم حداقل 
دستمزد یک میلیون و ۵۱۷ هزار تومان بوده که امسال 

به یک میلیون و ۹۱۱ هزار تومان می رسد.
وی ادامه داد: مستمری بگیرانی که مستمری بیش از این 
مبالغ و بالاتر از حداقل دریافت می کردند، مستمری سال 
جاری آن ها به این ترتیب محاسبه می شود که مستمری 
ســال قبل در ۱.۱۵ ضرب می شود و عدد حاصله با رقم 
۱۶۴ هزار تومان جمع شده و به مستمری سال ۹۹ تبدیل 
می شود. مبنای تعیین این ارقام به مصوبه تعیین حداقل 
دســتمزد و تصمیمات شــورای عالی کار برمی گردد که 
طی مذاکرات طولانی که عموماً از انتهای هر سال آغاز 
می شود با درنظر گرفتن فاکتورهای متعدد به این فرمول 
افزایش حقوق ها می رســد و سازمان تأمین اجتماعی نیز 

عیناً بــه این مصوبه مراجعه کرده و از همین درصدهای 
افزایش، برای بازنشستگان نیز استفاده کرده است.

آغاز واریز معوقه افزایش حقوق خرداد از امروز
محمودیان درباره پرداخت معوقــات افزایش حقوق نیز 
گفت: افزایش ها از ابتدای ســال، اعمال می شــود و با 
توجه به اینکه بازنشســتگان حقوق فروردین تا خرداد را 
تاکنون دریافت کرده اند، مابه التفــاوت را به این ترتیب 
دریافــت می کنند که مابه التفاوت خرداد ماه هفته آتی به 
حســاب بانکی شان واریز خواهد شد. احکام صادر شده و 
مابه التفاوت ها محاســبه شده و واریزها از روز شنبه ۳۱ 
خرداد شروع خواهد شــد. مابه التفاوت ماه های فروردین 
و اردیبهشت نیز همراه با مستمری افزایش یافته تیرماه 

واریز خواهد شد.
رئیس گروه محاسباتی بیمه ای سازمان تأمین اجتماعی 
در پاســخ به اینکه کف حقوق بازنشستگان به چه رقمی 
خواهد رسید؟ گفت: این افزایش مستمری وظیفه قانونی 
سازمان بر اســاس ماده ۹۶ قانون تأمین اجتماعی بوده 
و اعمال شــده اســت. روش دیگری هم برای افزایش 

مســتمری ها مدنظر قرار گرفته و آن هم افزایش کمک 
هزینه های جنبی اســت که همراه با مستمری واریزی 

اعمال و پرداخت می شود.
وی بــا بیــان اینکه »در ســال جاری متناسب ســازی 
مســتمری ها نیز مطرح اســت« گفت: متناسب سازی 
حقوق از مطالبات بازنشســتگان اســت و با عزم جدی 
مدیرعامــل ســازمان، مذاکرات متعددی از اســفند ماه 
برای تأمین منابع آغاز شــده و خوشبختانه به تفاهمات 
خوبی منجر شــده اســت. امیدواریم ظــرف حداکثر دو 
ماه آینده اجرایی شــود که انتظار می رود به اندازه قابل 
توجهی در افزایش حداقل حقوق مؤثر باشد. منابع تا حد 
زیادی تأمین شــده و قرار است از سوی دولت در اختیار 
سازمان تأمین اجتماعی قرار بگیرد و بر اساس آن منابع 

متناسب سازی نیز انجام شود.
جزئیات متناسب سازی حقوق بازنشستگان

محمودیان درباره فاکتورهای متناسب ســازی و مبنای 
میزان افزایش حقوق بازنشســتگان در این طرح اظهار 
کرد: چند فاکتور مهم در روش پیشــنهادی ارائه شــده 

مدنظر قرار داده ایم. موافقت تشــکل های بازنشستگی را 
هم جلب کرده  و به یک نرخ مشترک رسیده ایم. نخست 
آنکه میزان مشــارکت افراد در پرداخت بیمه چه از نظر 
مدت و چه مبلغ مدنظر است، زمان برقراری بازنشستگی 
لحاظ شده و افرادی که در ســال های دورتر بازنشسته 
شــده اند دچار  افت بیشتری در مستمری شده اند. نهایتاً 
پیش بینی شــده که به همه مستمری بگیران در سطوح 

مختلف میزانی از افزایش تعلق بگیرد. 
۳ میلیــون و ۴00 هزار نفر از ســازمان تأمین اجتماعی 

مستمری دریافت می کنند
وی با اشــاره به اینکه مجموع افرادی که از ســازمان 
تأمین اجتماعی مســتمری دریافت می کنند ۳ میلیون و 
۴00 هزار نفر است، گفت: از این تعداد حدود یک میلیون 
و ۷00 هزار نفر بازنشسته هستند. افرادی را داریم که از 
کارافتاده اند که حدود ۱۳0 هزار نفر هســتند. بازماندگان 
بیمه شــدگان متوفی نیز حدود یک میلیون و ۵00 هزار 

نفر هستند.
رئیس گروه محاسباتی بیمه ای سازمان تأمین اجتماعی 
افزود: بازنشســتگی کامل با ۳0 سال پرداخت حق بیمه 
اتفاق می افتد؛ زنان با داشــتن ۴۵ سال سن و مردان با 
داشتن ۵0 سال سن و با پرکردن ۳0 سال سابق خدمت 
می توانند درخواست بازنشســتگی بدهند. قانونگذار این 
پیش بینی را برای افرادی که از ســن بالاتری برخوردار 
هســتند نیز انجام داده تا از شــرایط تخفیف یافته سابقه 
اســتفاده کنند به این ترتیب که اگر مردان با ۶0 ســال 
سن و زنان با ۵۵ سال سن دارای حداقل ۲0 سال سابقه 
پرداخت حق بیمه باشــند از مســتمری کامل بهره مند 
می شــوند و حقوقشــان کمتر از حداقل حقوق مصوب 

نخواهد بود.
وی افزود: اگر افراد با این شرایط سنی، حداقل ۱0 سال 
ســابقه پرداخت حق بیمه داشته باشــند از مستمری به 
نسبت ســنوات پرداختی حق بیمه بهره مند خواهند شد. 
افراد می توانند با مراجعه به ســایت ســازمان از سوابق 
بیمه ای و دســتمزد خود به تفکیک هر ماه مطلع شوند 
و آن را مورد بررســی و کنترل قرار دهنــد تا در زمان 

بازنشستگی با مشکل مواجه شده است.

آغاز واریز مابه التفاوت  افزایش حقوق بازنشستگان تأمین اجتماعی

خانه های خالی با هر متراژ مشمول 
مالیات هستند

معاون سازمان امور مالیاتی فرمول دریافت مالیات از خانه های خالی را اعلام کرد.
به گزارش صبح امروز و به نقل از باشــگاه خبرنــگاران جوان محمود علیزاده، درباره 
جزییات مالیات بر خانه هــای خالی اظهار کرد: از زمانی که اطلاعات خانه های خالی 
از طریق ســامانه اسکان به دست سازمان امور مالیاتی برسد فرآیند دریافت مالیات از 
خانه های خالی شــروع می شود. مالیات بر خانه های خالی براساس متراژ ملک در هر 
منطقه و مانند سیســتم مالیات بر اجاره دریافت می شود. براساس موقعیت ملک و بر 

حسب ارزش اجاره مالیات از خانه های خالی دریافت می شود.
وی با بیان اینکه »از خانه هایی که از سال 95 خالی هستند مالیات دریافت می شود« 
افزود: به موجب قانون اگر خانه ای یک سال خالی باشد مشمول مالیات نمی شود و از 
سال دوم به میزان 50 درصد ارزش اجاره ملک، سال سوم 100 درصد ارزش اجاره و 

سال چهارم یک ونیم برابر ارزش اجاره بها مشمول مالیات می شود.
معاون ســازمان امور مالیاتی گفت: مالیات بر خانه های خالی بر اســاس ارزش ملک، 
موقعیت و متراژ آن محاســبه می شود. براساس تبصره 11 ماده 53 قانون مالیات های 
مســتقیم در تهران و شهر های بزرگ واحد های مسکونی زیر 150 متر و در شهر های 
کوچک املاک زیر 200 متر از پرداخت مالیات بر اجاره بها معاف هســتند، اما اگر این 
واحد ها خالی بمانند و اجاره داده نشوند براساس قانون اخذ مالیات های مکرر مشمول 

پرداخت مالیات می شوند.

تولیدکنندگان مسکن اجاره ای، یارانه 
دریافت می کنند

وزیر راه و شهرســازی گفت: تولیدکنندگان مســکن اجاره ای از دولت زمین 99 ساله 
همراه با تسهیلات ساخت مسکن دریافت می کنند. به گزارش صبح امروز و به نقل از 
ایرنا محمد اسلامی در رابطه با برنامه دولت برای ساماندهی بازار اجاره بها اظهار کرد: 
کســانی که قصد دارند واحد مســکونی اجاره ای تولید کنند اعم از نهادها یا اشخاص 
حقیقی از ســوی وزارت راه، زمین 99 ساله همراه با تسهیلات ساخت مسکن دریافت 
می کنند. درواقع به دنبال عملیاتی شدن »طرح اجاره داری حرفه ای« هستیم تا بتوانیم 
در درازمدت بازار اجاره بها را کنترل کنیم.وی افزود: اجاره داری حرفه ای در کشورهای 
پیشــرفته اجرایی می شود و شرکت های بزرگی هستند که خانه های متعلق به خود را 
اجاره می دهند، همچنین شرکت هایی هســتند که در جایگاه کارگزار خانه های مردم 
را با الگویی مشخص به صورت سالیانه یا بلندمدت اجاره می دهند. بعد از ساخت این 
خانه ها از آنجایی که سازنده خانه های اجاره ای از دولت یارانه دریافت کرده اند باید به 
نرخ های مصوب، خانه ها را اجاره دهند.وزیر راه و شهرســازی از پیشنهاد وزات راه به 
شهرداری و انبوه سازان خبر داد و گفت: ساخت مسکن اجاره ای در دستور کار وزارت 
راه اســت و به شهرداری و دستگاه هایی که شــرایط ساخت مسکن را دارند پیشنهاد 
دادیم وارد این کار شــوند و با اجرای اجاره داری حرفه ای که دغدغه جمعی مســتأجر 

کشور است دستیابی به مسکن با نرخ عادلانه و مصوب توسعه دهند.

افزایش حق اشتراک تلفن ثابت تصویب شد
تغییرات حق اشتراک مشترکین تلفن ثابت تصویب شد که به موجب آن حق اشتراک 
ماهانه در کلان شــهرها ماهانه 5000 تومان و در شــهر تهران ماهانه، 8000 تومان 

محاسبه خواهد شد.
بــه گزارش صبح امروز و به نقل از ایســنا،  مجمع عمومی عــادی به طور فوق العاده 
صاحبان سهام شرکت مخابرات ایران، امروز شنبه 31 خرداد 1399 با حضور نمایندگان 
دولت، سازمان بورس و اوراق بهادار، سازمان خصوصی سازی، هیأت مدیره و صاحبان 
سهام، برگزار و تغییرات در میزان دریافتی حق اشتراک از مشترکین تلفن ثابت تصویب 
شد. در این مجمع که با حضور 89 درصدی صاحبان سهام تشکیل شد، تصمیم گیری 
درباره تغییرات میزان دریافتی حق اشــتراک از مشــترکین تلفن ثابت مورد بحث و 
بررســی قرار گرفت.اســتناد دریافت حق اشتراک از مشــتریان، بر پایه ماده ۴ قانون 
تأســیس شرکت مخابرات ایران است؛ بر اســاس این ماده، تعرفه خدمات مخابراتی، 
ســپرده، ودیعه، حق الاشتراک، اضافه مکالمات و هزینه تغییر مکان وسایل مخابراتی 
مشترکین از طرف  شرکت، تهیه و پس از تصویب مجمع عمومی، اجرایی می شود. در 
این مجمع نرخ هایی برای حق اشــتراک ماهانه از مشترکین تلفن ثابت در بخش های 
روســتایی، شهری، مراکز شهرستان ها، مراکز استان ها، کلان شهرها و تهران در نظر 
گرفته شــد.نرخ های مصوب شده در این مجمع برای حق اشتراک ماهانه از مشترکین 
تلفــن ثابت در مناطق روســتایی، ماهانه 100 تومان، شــهری ماهانه 2000 تومان، 
مراکز شهرستان ها ماهانه 2500 تومان، مراکز استان ها به استثنا کلان شهرها، ماهانه 
۴000 تومان، کلان شهرها ماهانه 5000 تومان و در شهر تهران ماهانه، 8000 تومان 
محاســبه و به تصویب مجمع عمومی عادی به طور فوق العاده شرکت مخابرات ایران 

رسید.

بازگشت ۲.۷ میلیارد یورو ارز صادراتی 
در سه ماهه اول امسال

به گزارش صبح امروز و به نقل از اقتصادآنلاین طبق آمار منتشر شده در سامانه نیما، 
از ابتدای امســال تا بیســت و هفتم خرداد ماه به رغم وجود بیماری کرونا و مشکلات 
تجــارت خارجی، بالغ بر دو میلیارد و ۷۶0میلیون یورو ارز حاصل از صادرات به چرخه 
اقتصادی بازگشــته و درمقابل یک میلیارد و ۷۴2میلیون یورو نیز بابت واردات، از بازار 

ثانویه ارز تأمین شده است.
معاملات نیما به تفکیک هر ماه

در فروردین ماه امســال مجموعا 531میلیون یورو ارز صادراتی وارد بازار ثانویه شده 
و ۴10میلیون یورو نیز برای واردات ارز خریداری شــده اســت؛ در اردیبهشــت ماه 
صادرکنندگان یک میلیارد و 231میلیون یورو ارز به کشور وارد کرده اند و ۷59میلیون 
یورو نیز به خرید ارز بابت واردات اختصاص یافته اســت.در خرداد ماه امسال مجموع 
فروش و خرید ارز در سامانه نیما به ترتیب به 998 و 5۷3میلیون یورو رسیده؛ به این 
ترتیب بیشــترین حجم معاملات صورت گرفته در این بازار مربوط به اردیبهشت ماه 
است. لازم به ذکر است که در مجموع از مرداد ماه سال9۷ تا کنون بالغ بر 30میلیارد 
و ۷5میلیون یورو ارز صادراتی در این ســامانه عرضه شــده و در مقابل 2۴میلیارد و 

931میلیون یورو بابت واردات ارز تأمین شده است.
بیشترین و کمترین میزان خرید و فروش ارز

طی مدت مذکور، بیشــترین حجم معاملات صورت گرفته برای فروش ارز مربوط به 
هفته نهم سال با 381میلیون یورو و کمترین آن در هفته دوم امسال با 2۷میلیون یورو 
بوده؛ همچنین بیشــترین میزان خرید ارز بابت واردات در هفته چهارم با 201میلیون 
یورو و کمترین در هفته دوم با 1۶میلیون یورو صورت گرفته است. همچنین میانگین 
نرخ خرید و فروش ارز در ســایت سامانه نیما که تا کنون منتشر می شد، از خرداد ماه 

حذف شده است.

خبر

رشد ۲3 هزار واحدی 
شاخص بورس

به گزارش صبح امروز، براســاس معاملات امروز بیش از پنج میلیارد و ۷۷5 میلیون سهم، حق 
تقدم و اوراق بهادار به ارزش ۶1 هزار و 558 میلیارد ریال داد و ستد شد. همچنین شاخص کل 
)هم وزن( با هفت هزار و 9۷3 واحد افزایش به 233 هزار و 531  واحد و شــاخص قیمت )هم 
وزن( با پنج هزار و 302 واحد رشد به 155 هزار و 310 واحد رسیدند. شاخص آزاد شناور نیز با 
32 هزار و 335 واحد افزایش به رقم 855 هزار و ۶0 واحد رســید، شاخص بازار اول 1۷ هزار و 

205 واحد و شاخص بازار دوم ۴۶ هزار و ۴0 واحد افزایش داشتند.

علاوه بر این در بین تمامی نمادها، نماد فولاد مبارکه اصفهان )فولاد( با یک هزار و 5۷3 واحد، 
ملــی صنایع مس ایران )فملی( با یک هزار و 1۷1 واحد، گــروه مپنا )رمپنا( با یک هزار و 59 
واحد، معدنی و صنعتی گل گهر )کگل( با 8۴0 واحد، نفت و گاز پتروشــیمی تأمین )تاپیکو( با 
۶91 واحد صنایع پتروشیمی خلیج فارس )فارس( با یک هزار و 98۴ واحد، بانک ملت )وبملت( 
 با ۶50 واحد و ســرمایه گذاری تأمین اجتماعی )شســتا( بیشــترین تأثیر مثبت را بر شاخص

 بورس داشتند. 

رئیس انجمن صنفی کارگران ساختمانی در گفت وگو با صبح امروز؛

جریمه 3۰۹هزار تومانی کارفرمایان جدیت ندارد
جــاری  ســال  در 
جریمه هر یک روز 
نیروی  به کارگیری 
که  غیرمجــاز  کار 
بیگانه  اتباع  شــامل 
کارفرما  برای  می شود 
مبلغ 309 هزار تومان 
اســت. اگر تکرار شود 
برابر  دو  مبلــغ  ایــن 
می شــود و در صورت 
عدم تمکین به مراجع 
قضائــی معرفی می شــوند. البته این را 
هم توجه کنیــم که حقوق این کارگران 
چندان کمتر از این میزان جریمه نیست، 
اما ســوالی که وجود دارد، این است که 
چــرا با این وجود باز هم کارفرمایان این 

افراد را به کار می گیرند.
محمدرضا داوری در گفت و گو با خبرنگار 
صبــح امروز در رابطه بــا اعمال جریمه 
309 هــزار تومانی برای بــه کارگیری 
کارگران غیر مجاز اظهار کرد: بر اساس 
قانــون اداره کار، کارفرمایان ســه برابر 
حقوق قانون کار کارگــران جریمه می 
شــوند، اما در حوزه کارگران ساختمانی 
ایــن امر اتفاق نمی افتد یا بســیار کم و 
فقــط در غالب تذکر، پلمــپ و تعطیلی 
کارگاه صورت می گیــرد. اگر جریمه ای 
هم مانند موارد بیان شده صورت بگیرد، 
این کارگران غیر مجاز به ســراغ کاری 
این  دیگر می روند؛ زیرا هیچ کارفرمایی 
قانون را رعایت نمی کند. گفتنی است که 
این مشکل در کلان شهر مشهد بیشتر به 
چشم می خورد، زیرا بیشتر کارها اعم از 
پیمانی، اســتادکاری و کارگری به اتباع 

غیرمجاز واگذار می شود .
تهران و مشهد در صدر به کارگیری 

کارگران خارجی
وی با بیــان اینکه »تهران و پس از آن 
شهر مشهد بیشترین میزان به کارگیری 
کارگران اتباع بیگانه را داراست« تصریح 
کرد: ســال گذشــته به دلیــل افزایش 
کارهای ساختمانی، میزان اتباع غیرمجاز 
بیشــتر بود. در سال جاری نیز همکاران 
ما که در ســطح شــهر در حال گشت 
هســتند، اظهار دارند که بیشــتر پروژه 
های بزرگ  ســاختمانی به اتباع خارجی 
واگذار می شــود؛ این افراد دارای قرارداد 
هستند و کارشــان قانونی است و تعداد 
کمی از آن ها به صورت غیرمجاز فعالیت 
می کنند و پس از اتمام پروژه، به ســراغ 

کار بعدی می روند.
جرایم بازاریان از حوزه ساختمانی 

بیشتر است
داوری ادامــه داد: هرچنــد جرایــم در 
حوزه اصناف و بازاریان بیشــتر از حوزه 
ســاختمانی اســت و نیروی انتظامی با 
گشت زدن در سطح شهر، این اتباع غیر 
مجاز را که در مراکز تجاری مشــغول به 
کار هستند، دستگیر و جریمه می کند، اما 
در حوزه ساختمانی برخورد قاطعی نشده 

و نخواهد شد.
در این راستا برای پیگیری بیشتر وضعیت 
به کارگیــری کارگران اتبــاع خارجی با 
هادی ابوی، رئیــس کانون انجمن های 

صنفی کارگران به گفت وگو پرداختیم.
وی در رابطــه بــا آیین نامــه مربوط در 
مورد به کارگیری اتباع غیرمجاز توســط 
کارفرمایان اظهار کرد: براســا آیین نامه  
موجود علاوه بر پلمپ و تعطیلی کارگاه 
کافرمایــان متخلف، بحــث جریمه نیز 
مطرح اســت و جرایم دریافت شــده به 
حساب مربوط به خزانه داری دولت واریز 

می شود.
رئیس کانون انجمن های صنفی کارگران 
تشریح کرد: تعداد بازرسانی که در بخش 
اتباع بیگانه، فعالیت دارند اندک اســت؛ 
بنابرایــن کنترل و نظــارت لازم وجود 
ندارد. پیشــنهادی که ما جهت رفع این 
مشــکل ارائه دادیم این است که بخشی 

از کار بــه تشــکل های صنفی کارگری 
همین اصناف واگذار شود تا کمکی برای 

بازرسان کار باشد.
ابوی ادامه داد: درست است که بازرسان 
اداره کار، ضابطــان قضایــی هســتند 
و شــرایطی خاص دارند، امــا می توان 
در قالــب تفاهم نامــه ای از نیروهــای 
تشــکل های صنفــی کارگــران کمک 
گرفت تا نظارت بیشــتر شــود. درواقع 
یابد جریمه  افزایش  زمانی که نظارت ها 
برای متخلفان اعمال خواهد شد که این 
جرایم، متأثر از دســتمزد قانونی در هر 

سال است.
کارفرمایان معتقدند کارگر خارجی 

بهتر کار می کند 
وی در پاســخ به این پرســش که چرا 
با وجود یکســان بودن دســتمزد اتباع 
غیرمجــاز بــا کارگران ایرانــی، باز هم 
گروهی از کارفرمایان از کارگران خارجی 
اســتفاده می کنند، خاطرنشان  غیرمجاز 
کرد: نگاه کارفرما نگاه دیگری اســت و 
مســائلی را عنوان می کند که شاید غیر 
واقعی باشد مثلًا اینکه کارگران خارجی 
بهتر کار می کنند، امــا بحث اصلی این 
است که ما همبستگی ملی و وطنی خود 
را رعایت نمی کنیــم. عمده کارفرمایان، 
کارگران غیرمجاز را به کار می گیرند در 

حالی که می تواننــد هم وطن خود را که 
شاید نیازمند کار باشد استخدام کنند.

رئیس کانون انجمن های صنفی کارگران 
ابراز کرد: اتباع هم به عنوان انســان و 
هم نوع بــرای ما قابل احترام هســتند 
بــا دریافت مجــوز قانونی  و می توانند 
مانند کارگران ایرانی که در این کشــور 
زندگی کرده و مالیات پرداخت می کنند، 
مشغول به کار شــوند، اما درست نیست 
که یک کارگر خارجــی غیرمجاز بدون 
پرداخــت هیچ یــک از هزینه هایی که 
 کارگر ایرانی پرداخت می کند، مشــغول

 به کار شود.
کارفرمایان در جستجوی سود 

شخصی
ابوی با بیان اینکــه »10 الی 15 کارگر 
اتباع می توانند در یک اتاق در محل پروژه 
ساختمانی زندگی کنند و در همان مکان 
بخوابند، اما کارگران ایرانی خانواده دارند 
و باید در ماه حداقــل ۶00 هزار تومان 
برای اجــاره یک اتــاق پرداخت کنند« 
گفت: متأســفانه کارفرمایان این نکته را 
مد نظر قرار نمی دهند، گاهی اوقات اتباع 
حاضر هســتند کمتر از کارگران ایرانی 
دســتمزد دریافت کنند؛ زیرا هزینه های 
آنان کمتــر اســت و هزینه هایی مانند 
مالیات، عوارض، خــرج تحصیل فرزند، 

اجاره منــزل و... را ندارند، اما برخی کار 
فرمایــان به این مســائل توجه ندارند و 

سود خود را در نظر می گیرند.
نکتــه اینجاســت کــه کار کارگــران 
غیرایرانــی می تواند از بروز مســائل و 
کج روی هــای اجتماعی جلوگیری کند و 
از ســویی دیگر به اقتصاد کشور کمک 
کند  از این رو قانونی متناسب با وضعیت 
فعلی کارگاران و اقتصاد کشور نیاز است 
تا بتواند تمامی افراد مشــغول به کار در 
یک مرز را تحت حمایت خود قرار دهد. 
نیــاز داریم که این افراد را به رســمیت 
بشناســیم و به جای دید اتبــاع بیگانه با 
آن ها در چارچوب استاندارد های مهاجرت 
رفتار کنیم و سیاســت گذاری هایمان هم 
مبتنی بر این اصول باشد. در این صورت 
بازار کار ایران هم به جای داشــتن یک 
بخش زیرزمینی با بازار کاری شــفاف و 

ذیل قانون کار مواجه خواهد بود. 
قوانین فعلی درمــورد مهاجران به دلیل 
نقص هــا و ضعف هایی که دارد توســط 
بســیاری از این مهاجران نقض می  شود 
در این راســتا برای پیروی حداکثری از 
قوانین مربوط به کار و حمایت بیشــتر از 
قشر کارگر جامعه اعم از ایرانی و خارجی 
نیازمند اصــلاح و بازنگــری جدی در 

قوانین هستیم. 
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ایرانیان باســتان براي ایجاد نشاط و شادي هاي گروهي جشنهاي زیادي 
برپا مي کردند. معمولا شــروع هر فصل با یک جشن همراه بود. علاوه بر 
آن اســم هر روز وقتي با اسم هر ماه برخورد مي کرد آن روز را هم جشن 
میگرفتند. مثلا نام روز ســیزدهم هر ماه تیر بود کــه در ماه تیر، روز تیر 
)سیزدهم( را جشن مي گرفتند.برخی از بازماندهای آیین های آغاز تابستان 
که ظاهراً بسیار فراوان بوده اند، عبارت است از جشن های »آب پاشونک« 
یا »اول تووستونی )تابســتانی(« که در فراهان، اراک، محلات و بسیاری 

از نواحی دیگر ایران در روز اول تابســتان همراه با گردهمایی و مراســم 
آب پاشی در صحرا برگزار می شود.راجع به علت پیدایش جشن آب پاشونک 
در آغاز تابســتان فرضیه های زیادي وجود دارد  از جمله اینکه، زماني در 
ایران ۷ سال باران نیامد و فیروز پسر یزد گرد اول شاه ایران نگراني قحطي 
و مــرگ و میر بود در آن زمان  هیچ کــس از قحطي نمرد و بعد از اولین 
بارندگي مردم بســیار خوشحال شدند و به نشانه تشکر از اینکه در قحطي 

تلفات نداشته اند خدا را شکر کردند و به روي هم آب پاشیدند.

اول تیر و آب پاشونک
 در تقویم

بررسی صبح امروز از چرایی افزایش فرار دختران از خانواده:

چرا فرار کردم
اصلی ترین دلیل برای بروز فرار، رها شدن از یک محیط آزاردهنده و پناه بردن به یک محیط امن جایگزین است

فرار از خانه، شاید با یک تصمیم 
اشــتباه یا یک لج بازی ســاده 
شــروع می شــود؛ اما یک دنیا 
پشــیمانی و حســرت را در دل 
دخترهــای نوجــوان و جوانی می 
گذارد کــه فرار را بر قــرار ترجیح 
می دهند و به امید دســت یافتن به 
نداشته های شان، به همه ی داشته 
های شان پشت پا زده و قید خانه و 
خانواده را می زنند تا شب ها را زیر 
آســمان شهر به صبح برســانند، فارغ از آن که در هر 
کوچه و خیابان شهر، خطری آن ها را تهدید می کند. 
از نگاه کارشناســان، پدیده ی فرار دختران از خانه، نه 
تنها خود یک آسیب است، بلکه موجب بروز آسیب ها 
و چالش های دیگری نیز در جامعه می شود. در واقع، 
دختران فراری، دروازه ی ورود جامعه به پدیده ی زنان 
خیابانی هســتند؛ پدیده ای که نوک پیکانش، سلامت 

جسمی و روانی جوانان را نشانه رفته است.
فــرار دختران و پســران از خانه پدری شــان یکی از 
مشکلات نوجوانان است که بیشتر پدر و مادرها نگران 

آن هستند.
فرار از منزل، اتفاقی اســت که تقریبــا همه ما درباره 
آن زیاد شنیده ایم و شاید در نزدیکی خود نیز خانواده 
هایی را مشــاهده کرده ایم که با این آسیب اجتماعی 
مواجه شــده اند. مدیرکل دفتر امور آســیب  دیدگان 
اجتماعی ســازمان بهزیستی کشور درباره آمار دختران 
فراری تاکید کرده اســت: »بین دو هزار و 500 تا سه 
هزار دختر فراری در کشور وجود دارند. همچنین 100 
پسر در شش ماه نخست سال 9۶ از خانه فرار کرده اند 
که نســبت به تعداد دختران ناچیز است.« البته که این 
پدیــده ابعاد زیادی دارد و نمی توان در یک نوشــته، 
تمام آن ها را برشــمرد اما تلاش می شود در ادامه به 
بیان اصلی ترین دلایل بروز این پدیده بپردازیم و چند 
راهکار اولیه برای پیشگیری از این اتفاق را بیان کنیم.

پناه بر جامعه
فرار از خانه به اقدام به دوری و عدم بازگشت به منزل 
و تــرک اعضای خانواده، بدون اجازه والدین، قیّم، و یا 
وصی قانونی اطلاق می شــود. بر اساس آمار سازمان 
بهداشت جهانی، سالانه یک میلیون نوجوان 19 –13 

ســاله از خانه فرار می کنند کــه ۷۴ درصد آن ها دختر 
هســتند. دختران فراری به دخترانی گفته می شود که 
به دلایل مختلفی از خانه و خانواده شــان فرار می کنند 
و بــه جامعه پنــاه می برند. به گفتــه   مدیر کل دفتر 
آسیب های اجتماعی در ایران حدود 80 درصد دختران 
در 2۴ ســاعت اول بعد از فرار مورد تجاوز جنسی قرار 
می گیرند. در ادامه جهت واکاوی علت فرار دختران به 
سراغ معاون اجتماعی بهزیستی رفته و با او به گفت و 

گویی نشسته که در ادامه به آن می پردازیم:
عوامل فرار

معاون اجتماعی بهزیســتی اســتان خراسان رضوی 
گفت: اصلی ترین دلیل برای بروز فرار، رها شــدن از 
یــک محیط آزاردهنده و پناه بردن به یک محیط امن 

جایگزین است.
به گــزارش صبح امروز، غلامحســین حقــدادی در 
مصاحبه با خبرنگار این رســانه پیرامون فرار دختران 
افزود: عواملی مانند خشونت والدین، مشکلات والدین 
با یکدیگر، منع شــدن از برخی خواسته های معقول، 
سوء استفاده های جسمی و جنسی، تحقیر و طرد شدن 
و ایجاد یک شــرایط تحمیلی برای نوجوان می تواند 

زمینه ساز فرار از خانه باشد.
وی تصریــح کرد: فــرار دختران از خانــه در دوران 
کرونا افزایشی نداشــته که این به منزله بهبود شرایط 

اجتماعی جامعه نیست؛
اعمال محدودیت های اجتماعی ستاد کرونا موجب شد 
تا دخترانی که قصد فرار در این برهه از زمان را داشته 
کمی تعلل کنند چرا که نه هتل ها پذیرش داشته و نه 
حــرم رضوی جایی برای نگه داری این دختران بوده و 
در نتیجه آمار فرار در این ماه ها شــاید افزایش چندانی 

نداشته است.
فرار متاهلین

حقــدادی ابراز کــرد: فرار تنها بــرا ی دختران مجرد 

اطلاق نشــده بلکه در میان زنان متاهل نیز کســانی 
وجود دارند که دیگر تحمل شرایط زندگی زناشویی را 
نداشته و نیز جایی برای برگشت پس از طلاق نداشته 

پس اقدام به فرار می کنند.
وی ادامه داد: نداشــتن امنیت روانی و عاطفی دختران 
در محیط خانواده از عوامل اصلی فرار از خانه اســت. 
اختلافات و تعارضات والدیــن در صورتی که به طور 
منطقی حل نشــود و فرزندان هم درگیر این تنش ها 
شوند شرایط نامساعدی در محیط خانه ایجاد می کند 

که می تواند زمینه ساز فرار دختران شوند.
معــاون اجتماعی بهزیســتی تبیین کرد: مســئله ی 
دختران فراری، آســیبی است که خود نیز آسیب های 
دیگری را در پی دارد. در واقع، دختران فراری در درجه 
ی نخســت، می توانند منبع اصلیِ تهیه و تأمین زنان 

خودفروش و کودکان نامشروع باشند.
دوره طلایی پس از فرار

وی توضیح داد: اگر نیروی انتظامی، فرار از خانه را در 
2۴ ســاعت اول وقوع حادثه بررسی کند و فرزندی که 
بدون اطلاع والدین، از خانه خارج شده، به دست آن ها 
به خانه بازگردانده شود، آسیب های بعدی کم تر پیش 
می آید؛ اما اگر دختری در دو روز اول فرار، به دســت 
مأموران انتظامی نیفتد، دیده شده که به سوی باندهای 
فساد و خودفروشی کشیده شــده و حتی برخی برای 

کارگری جنسی به خارج از کشور فرستاده می شوند.
دختران 14 تا 25 سال

حقدادی اذعان کرد: بیش تر این دختران، تا حدود 90 
درصد، در مقطع 1۴ تا 25سال هستند.

وی بیــان کرد: ایــن روزها با توجه بــه تغییر نگرش 
خانــواده و جامه به دختر و اهدای اعتبار و اســتقلال 
بیشتر به دختران مقوله فرار از خانه کمی کتفاوت شده 
چرا که در جامعه کنونی ممکن است دختری به مدت 
چند روز با دوســتان خود به مســافرت رفته و از خانه 

وخانواده دور باشد که این موضوع در مقوله فرار جای 
نمی گیرد.

معاون اجتماعی بهزیستی گفت: بیشتر دخترانی که از 
خانه فــرار می کنند قبل از فرار با پســری وارد رابطه 
شــده و به تحریک او اقدام به فرار کرده که این دسته 
از دختران در معرض آسیب بیشتری قرار دارند پرا که 
ممکن اســت در همان ســاعات اول مورد سواستفاده 

جنسی قرار بگیرند.
حقــدادی بیان کرد: غالبا نیــروی انتظامی در صورت 
مشاهده چنین رفتارهایی در سطح جامعه با بهره گیری 
پرسنل نسوان و پلیس زن ابتدا با درک موقعیت و جلب 
اعتماد آسیب دیدگان، آنان را به واحد مربوطه هدایت، 
سپس با در جریان نهادن مراکز حمایتی نظیر اورژانس 
اجتماعی 123 بهزیســتی زمینه انتقال شــان را به این 

مرکز یا مراکز مشابه فراهم می آورد.
وی در پایــان تاکید کرد: بهتر اســت دخترانی که به 
هر دلیلی خــاه را محل امنی برای خــود نمی دانند با 
شــماره123 تماس گرفته و از کازشناســان ما کمک 

بگیرند.

اختصاص 50 درصد ظرفیت بیمارستان ها 
به بیماران کرونایی

دکتر علی اصغر انجیدنی، دبیر کارگروه مراقبت و درمان کووید-19 دانشگاه علوم پزشکی 
مشــهد با بیان اینکه از اول تیر ماه با دستور رییس دانشگاه ، 50 درصد ظرفیت تمامی 
بیمارستان های زیر پوشــش به بیماران کرونایی اختصاص می یابد اظهار کرد: علاوه 

بر این تمامی بیمارستان های زیر پوشش موظف به رعایت تریاژ دو سطحی هستند.

اهدای 10 هزار ماسک بهداشتی به دولت 
افغانستان

محمد تقی هاشــمی، مدیرکل اتباع و مهاجرین خارجی اســتانداری خراسان رضوی از 
اهدای 10 هزار ماسک بهداشــتی به دولت افغانستان در راستای پیشگیری و مقابله با 

کرونا خبر داد.

ادامه دار بودن پایش کرونا در خراسان
دکتر محمد حسین بحرینی، نماینده تام الاختیار وزیر بهداشت در مدیریت بیماری کرونا 
در خراسان رضوی گفت : اجرای برنامه نظام ارجاع ویژه بیماران مبتلا و یا مشکوک به 

کووید-19 در استان همچنان ادامه دارد.

پلاک دار کردن دام  های خراسان 
رضا اشکانی فر، معاون مدیریت امور دام سازمان جهاد کشاورزی خراسان رضوی گفت: 
تاکنون در قالب »طرح ملی پلاک گذاری دامها« 1۴.5 درصد از کل جمعیت دامی سبک 

و سنگین این استان پلاکدار و هویت بخشی شده اند.

بهره برداری یک پایگاه اورژانس در 
سبزوار 

یک واحد پایگاه اورژانس جاده ای در شهرســتان ســبزوار با هزینــه ۶ میلیارد ریال به 
بهره برداری رسید. 

رییس مرکز مدیریت حوادث و فوریت های پزشکی سبزوار روز شنبه در حاشیه آغاز به کار 
این پایگاه اورژانس جاده ای گفت: این پایگاه در روستای فسنقر و در مسیر جاده سبزوار 
به شهر روداب قرار دارد که در زمینی به مساحت 190 مترمربع با هزینه ۶ میلیارد ریال 

با مشارکت خیران احداث شده است.

هشدار شرکت برق برای روزهای گرم
عللیرضا کاشی، سخنگوی شرکت توزیع نیروی برق مشهد به شهروندان این شهر هشدار 
داد چنانچه در روزهای آینده که گرمای هوا به اوج خود می رسد بیش از حد برق مصرف 

کنند خاموشی ناگزیر است.

آمار کرونا در ایران
سخنگوی وزارت بهداشت آخرین وضعیت بروز بیماری کووید-19 در کشور را اینگونه 
شــرح داد: تا 31 خرداد 1399 و بر اســاس معیارهای قطعی تشخیصی، دو هزار و 322 
بیمار جدید مبتلا به کووید19 در کشور شناسایی شد که 595 مورد بستری شدند که از 
این بین 115 بیمار کووید-19 جان خود را از دســت دادند و مجموع جان باختگان این 

بیماری به 9 هزار و 50۷ نفر رسید.

صیانت از حریم مشهد
دادستان عمومی و انقلاب مرکز خراسان رضوی گفت: صیانت از حریم شهر مشهد در 
راستای پیشگیری از گسترش حاشــیه نشینی و جلوگیری از تصرف و تغییر کاربری و 

ساخت و سازهای غیرمجاز در دستور کار دادسرای مشهد است. 
محمدحســین درودی با بیان این مطلب اظهار کرد: کمیته صیانت از حریم شهر مشهد 
از سال 139۶ با هدف ایجاد یک رویه واحد و بهره گیری از ظرفیت تمامی دستگاه های 
متولی امر از جمله شهرداری، جهاد کشاورزی، منابع طبیعی، راه و شهرسازی و... تشکیل 

شده است که الحمدالله مردم شاهد برکات این کمیته در دو سال اخیر هستند.

تغییر نگاه به زنان به عنوان شهروند درجه دو
معصومه ابتکار، معاون رئیس جمهوری در امور زنان و خانواده روز شــنبه در نشست با 
مدیران کل امور زنان و خانواده استان های سراسر کشور که به صورت ویدئو کنفرانس 
برگزار شد، با تاکید بر اینکه نگاه ما نسبت به بحث زنان، اسلامی و بر مبنای شرع است، 
گفت: با اســتقرار این نگاه در سراسر کشور، دیگر زنان شهروندان درجه دو و وابسته به 
پدران و همسران قلمداد نمی شــوند.وی به همکاری این معاونت با اورژانس اجتماعی 
هم اشــاره کرد و یادآور شــد: در دولت دوازدهم، حمایت از اورژانس اجتماعی یکی از 
راهبردهای معاونت است و شاهد بودیم که دو پیامک مهم با حمایت معاونت در سطح 
ملی ارسال شد و همه دارندگان تلفن همراه دو  پیامک 123 و 1۴80 را دریافت کردند. 
این دو پیامک آگاهی آحاد مردم را نسبت به خدمات پیشگیری از خشونت علیه زنان و 

کودکان افزایش داد که در استان ها هم باید پیگیری شود.

شتاب در حمایت از خانواده زندانیان
رییس سازمان زندانها و اقدامات تامینی و تربیتی کشور گفت: تلاش می کنیم تا در دوره 
جدید خدمت، حل مشکلات زندانیان و خانواده های آنان با شتاب بیشتری پیگیری شود.
عضو شورای عالی قضایی ضمن تاکید بر ضرورت افزایش همکاری های مشترک افزود: 

بدون تردید حمایت از خانواده زندانیان موجب کاهش آسیب های اجتماعی می شود.

میز خبر

محمدحسین  دکتر 
،معاون  بــرادران  
توسعه  و  پشتیبانی 
منابع اداره کل بیمه 
خراسان  ســلامت 
داد:  خبــر  رضوی 
1۴1میلیارد  بر  بالغ 
میلیــون   2۷0 و 
مطالبات  از  تومان 
و  درمانی  مراکــز 
طرف  موسســات 
اداره  بــا  قــرارداد 
کل بیمه ســلامت 
استان در خرداد ماه 

99تسویه شد.
دکتر محمد حسین 
برادران در گفتگو با 
ایلنا گفت:  خبرنگار 

در خرداد ماه 1399 اداره کل بیمه ســلامت خراسان رضوی بالغ بر 1۴1 میلیارد و 2۷0 میلیون تومان از 
مطالبات موسسات درمانی و مراکز طرف قرارداد خود را پرداخت و تسویه کرد.

وی در توضیح این خبر گفت: بخشی از مانده مطالبات اسفند ماه سال 139۷ دانشگاههای علوم پزشکی 
به مبلغ 32 میلیارد و ۷3۷ میلیون تومان و همچنین مانده مطالبات بخش بســتری  مهر ماه سال1398 
بیمارستان های غیر از دانشگاهی و نیز بخشی از مطالبات آبان ماه 1398 بیمارستان های مذکور به مبلغ 

8 میلیارد و 9۶۷ میلیون تومان پرداخت شد.
وی ادامه داد:همچنین مانده مطالبات اســناد سرپایی موسسات غیر از دانشگاهی شهریور ماه 1398 نیز 

مجموعا به مبلغ 12 میلیارد و 2۴میلیون تومان تسویه و پرداخت شده است.
دکتربرادران اضافه نمود:در خرداد ماه ســالجاری بخشــی از مانده مطالبات اسناد سرپایی آذر و دی  ماه 

سال 1398 دانشگاههای علوم پزشکی استان به مبلغ1۷ میلیارد و ۶92میلیون تومان پرداخت گردید.
معاون پشــتیبانی و توسعه منابع اداراه کل بیمه سلامت خراســان رضوی در خصوص آخرین وضعیت 
پرداخت به سایر موسســات طرف قرارداد نیز گفت:پرداخت مانده مطالبات آذر ماه 1398 داروخانه های 
بخش خصوصی و خیریه و غیر دانشگاهی و بخشی از مطالبات داروخانه های ارائه دهنده داروی خاص 

دی ماه 1398 نیز به مبلغ کل 1۷ میلیارد و 55۷ میلیون تومان  پرداخت شد.
دکتر محمد حســین برادران در خصوص پرداخت مطالبات ســال1399 موسســات نیز افزود: بخشی از 
مطالبات فروردین ماه سال1399بیمارســتان های غیر از دانشــگاهی به مبلغ 5 میلیارد و 35۴ میلیون 
تومان و همچنین بخشی از مطالبات داروخانه های غیراز دانشگاهی فروردین 1399 به مبلغ 9میلیارد و 

1۴0 میلیون تومان تسویه و پرداخت شده است.

رائین امــان الهی/ معاون 
وزیــر و رئیس ســازمان 
آموزش و پرورش استثنائی 
کشــورگفت: آمــوزش و 
  50 اســتثنایی  پــرورش 
درصد هزینه ایاب و ذهاب 
دانش آمــوزان با نیازهای 
را پرداخت می کند  ویــژه 
و 50 درصــد بقیه هزینه 
مشارکت  نیازمند  سرویس 
خانواده ها و خیرین است 
و در شهر مشهد با مصوبه 
شورای شــهر مشهد این 
مبلغ از اعتبارات شهرداری 

پرداخت می شود.
امروز،  صبــح  گزارش  به 

سید جواد حسینی در آیین افتتاح پیش دبستانی، دبستان و مرکز راهنمایی و مشاوره خانواده دانش آموزان 
با نیازهای ویژه شهید شکفته افزود: با بیان اینکه رسیدن به آموزش و پرورش استاندارد نیازمند استاندارد 
ســازی فضا، تجهیزات، نیروی انسانی، منابع مالی و رویه ها است افزود:استاندارد سرانه فضای آموزشی 
دانش آموزان استثنایی 2۷.5 مترمربع است و در حال حاضر این عدد 10 مترمربع است که برای رسیدن 

به این استاندارد 200  مدرسه ویژه استثنایی و 1۴ مدرسه اتیسم باید در کشور ساخته شود.
همچنین مهدی قاسمی پور رئیس اداره آموزش و پرورش استثنائی خراسان رضوی در این جلسه تصریح 
کرد: آموزش دانش آموزان با نیازهای ویژه بدون توانبخشی جایگاهی ندارد و در حال حاضر در آموزش 
و پرورش اســتثنائی خراسان رضوی دو مرکز مشاوره و راهنمایی خانواده دانش آموزان با نیازهای ویژه 

مشغول به فعالیت هستند و هفت مرکز مشاوره جدید نیز تا انتهای سال 99 به بهره برداری می رسد.
محمدرضا حیدری رئیس شــورای اسلامی شهر مشهد در این مراسم با تاکید بر اینکه همه افراد، در هر 
جایگاه و مســئولیتی که هستند، نسبت به دانش آموزان با نیازهای ویژه تکلیف دارند، اظهارکرد: یکی از 
مهمترین مصوبات این دوره که چندین ســال هم معطل مانده بود، موافقت شورای شهر با دریافت سه 
درصد عوارض صدور پروانه های ساختمانی و نوسازی به آموزش و پرورش است؛ مصوبه ای که بواسطه 

آن تاکنون چندین میلیارد تومان در اختیار این مجموعه قرار گرفته است.
وی در ادامه با بیان اینکه مناسب سازی مدارس نیز در دستورکار مدیریت شهری مشهد قراردارد، گفت: 
حسب مورد آسفالت مدارس و آماده سازی برای استقبال از مهر هم داشته ایم که برخی از مدارس معرفی 

شده شامل مدارس استثنایی می شوند.
وی در پایان به یکی دیگر از مصوبات حمایتی شــورای پنجم برای معلولین اشــاره کرد و افزود: ویژه 
معلولین شــدید و نسبتا شدید هم ماهیانه ۶0 ســفر رایگان با حمل  و نقل عمومی در نظر گرفته ایم که 

اعتبار آن نیز تخصیص پیدا کرده است.
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 نداشتن امنیت روانی و عاطفی 
دختران در محیــط خانواده 
از عوامل اصلــی فرار از خانه 
اســت. اختلافات و تعارضات 
والدیــن در صورتی که به طور 
منطقی حل نشــود و فرزندان 
هم درگیر این تنش ها شــوند 
شــرایط نامساعدی در محیط 
خانه ایجاد می کند که می تواند 

زمینه ساز فرار دختران شوند

  ایــن روزها با توجه به تغییر 
نگرش خانواده و جامه به دختر و 
اهدای اعتبار و استقلال بیشتر 
بــه دختران مقوله فرار از خانه 
کمی کتفاوت شــده چرا که در 
اســت  ممکن  کنونی  جامعه 
دختری به مــدت چند روز با 
دوستان خود به مسافرت رفته 
و از خانه وخانواده دور باشد که 
این موضوع در مقوله فرار جای 

نمی گیرد



5
یکشنبه اول تیر ماه 1399/   سال سوم  /   شماره 708

Vol.3.No.708  / June.22.2020

w w w . s o b h e - e m r o o z . i r
sobhe.emrooz.news@gmail.comنر

و ه
گ 

هن
فر

»شبی که ماه کامل شد« 
جهانی می شود

شرکت »سینرجتیک« به تازگی حقوق پخش فیلم سینمایی »شبی که ماه 
کامل شد« را برای پخش در آمریکا و کانادا خریداری کرده است.به گزارش 
صبح امروز، به نقل از روابط عمومی فیلم، شرکت »سینرجتیک« به تازگی 
حقوق پخش فیلم سینمایی »شبی که ماه کامل شد« به کارگردانی نرگس 
آبیار را برای پخش در آمریکا و کانادا خریداری کرده اســت.این شــرکت 
آمریکایی که سال هاست دربازارهای جهانی در زمینه پخش فیلم های بلند 

سینمایی، مستند و ســریال های تلویزیونی فعالیت می کند، برای نخستین 
 بار فیلمی محصول ســینمای ایران را جهت اکران و پخش عمومی آن را 
در آمریکای شــمالی خریداری کرده اســت. همچنین شرکت پخش فیلم 
»آتلانتیک مدیا« نیز حقوق پخش این فیلم را برای کشور ترکیه خریداری 
کرده است. شــرکت »فیلم های مستقل ایران« به مدیریت محمد اطبایی 

پخش بین المللی »شبی که ماه کامل شد« را عهده دار است.

شهر خرس
در  »دیروقــت یک شــب 
اواخر ماه مارس، نوجوانی 
با یــک تفنگ دولول در 
دست مســتقیم به سمت 
جنــگل رفت، اســلحه را 
روی پیشــانی یک نفر دیگر 
گذاشــت و ماشه را کشید. و 
ماجرا از این قرار است. بنگ 
ـ بنگ ـ بنگ ـ بنگ ـ بنگ. 
ماه  اوایل  در  جمعه ای  امروز 
مارس در بیورن استاد است و 
هنوز هیچ اتفاق خاصی رخ نداده اســت. همه 

منتظرند. فردا تیم جوانان هاکی روی یخ بیورن استاد در بزرگ ترین تورنمنت جوانان 
کشور، در مســابقه ی نیمه نهایی، بازی خواهد کرد. این موضوع چقدر می تواند مهم 
باشــد؟ در جای دیگری غیر از این شهر مسلماً چندان مهم نیست. ولی بیورن استاد 

هر جای دیگری نیست.بنگ ـ بنگ ـ بنگ ـ بنگ ـ بنگ.«
شــهر خرس اجتماعی کوچک در دل جنگل است که با رشــد و گسترش مداوم و 
فزاینده ی درختان، کوچکتر و کوچکتر می شــود. امــا در پایین دریاچه، یک زمین 
یخ زده هاکی وجود دارد که نسل ها قبل توسط کارگرانی که این شهر را پیدا کردند، 
ســاخته شــده اســت. در این زمین یخی، دلیلی وجود دارد که مردم شهر خرس را 
متقاعد می ســازد که آینده ای بهتر در انتظارشان خواهد بود. تیم هاکی نوجوانان این 
شــهر قرار است در دور نیمه نهایی مســابقات ملی به رقابت بپردازد و حتی شانس 
پیروزی هم دارد. اکنون، تمام امیدها و آرزوهای مردم این شــهر بر دوش چند پسر 

نوجوان قرار گرفته است... و البته عشق پیروز می شود و... 
رمان »شهرخرس« اثر فردریک بکمن با ترجمه الهام رعایی توسط نشرنون در ۴1۶ 

صفحه و با قیمت 29 هزار و پانصد تومان منتشر شد.

سام درخشانی و داستان مجری گری
ســام درخشــانی درباره دلیل 
پذیرش اجرای مسابقه »ایران« 
که  است  چندین ســال  گفت: 
اجرای  برنامه هــای مختلف به 
من پیشــنهاد می شود، اما قصد 
اجــرا و انگیزه آن را نداشــتم. 
اجرا  از طریــق  نمی خواســتم 

خودم را به چالش بکشم.
یه گزارش باشــگاه خبرنگاران 
جوان ایــن بازیگــر در اینباره 

گفت: در ســال های اخیر به خاطر اتفاقاتی که رخ داد و فضای رقابتی که در شــبکه 
های مجازی و ســایر رســانه ها وجود آمد، برنامه های تلویزیونی برای اینکه بتوانند 
نظر تماشــاگران را بیشــتر به خود جلب کنند، از چهره های هنری به عنوان مجری 

استفاده کردند.
درخشــانی درباره بدشانسی خود برای اجرای این برنامه اظهار کرد: در شروع مسابقه 
بدشــانس بودم؛ به خاطر شــیوع کرونا از لحاظ ضبط و پخش به مشکل خوردیم و 
وقت نکردیم 12 قســمت ابتدایی که ضبط کردیم را به دقت نگاه و خود را ارزیابی 
کنیم. من برای اجرای قســمت های اول این مسابقه پیر شدم؛ روزهای اول پشیمان 
شده بودم. اگر دسته چکم همراهم بود، مبلغی که از تهیه کننده گرفته بودم را برایش 

می نوشتم و خداحافظی می کردم!
درخشانی درباره مبلغ دستمزدش و وسوسه شدن برای اجرای این مسابقه تلویزیونی 
گفت: بســتگی دارد مبلغ زیاد به چه بگوییم، از نگاه یک بازیگر زیاد نیست. دستمزد 
اجرا به تنهایی نمی تواند بازیگران را وسوســه کند؛ چرا که برخی بازیگران بیشتر از 

این مبالغ از صفحه های مجازی خود درآمدزایی می کنند.
مــن اگر بخواهم در صفحه اینســتاگرام خودم فعالیت کنــم، دو برابر درآمد اجرا را 
دریافت می کنم؛ آنچه باعث شــد اجرای مســابقه »ایران« را قبول کنم، احساس و 
انگیزه  شــخصی بود. دوســت داشتم با حضور در این مســابقه قدمی را برای مردم 
کشــورم بردارم و مفید باشم. این مسابقه ای اســت که مردم می توانند از آن استفاده 

کنند.

ناکامی در جذب فیلم های پرمخاطب 
برای بازگشایی سینماها

اکران فیلم »خوب، بد، جلف 2« به کارگردانی پیمان قاسم خانی از اول تیرماه منتفی 
شد.

به گزارش صبح امروز محســن چگینی، تهیه کننده این فیلم در گفت وگویی با ایسنا 
تایید کرد که این فیلم به دلیل فراهم نشــدن شرایط مناسب فعلا اکران نمی شود در 
حالی که قرار بود »خوب، بد، جلف 2« به همراه »شنای پروانه« از فردا، یکم تیرماه 
همزمان با بازگشــایی سینماها روی پرده روند تا اولین اکران رسمی سال 99 با این 
دو فیلم آغاز شــود.همچنین رسول صدرعاملی، تهیه کننده فیلم »شنای پروانه« خبر 

داده که فعلا از اکران فیلم خود در اولین روز تابستان معذور است.
او اخیرا بیان کرده بود: طی دو هفته گذشته جلساتی با دکتر انتظامی رییس سازمان 
سینمایی، دکتر حناچی شــهردار تهران و اعضای هیأت مدیره خانه سینما در جهت 
فراهم آوردن شــرایط اکران داشــتیم تا حمایت جدی از اکران این دو فیلم )شنای 
پروانه و خوب بد جلف( انجام شــود اما حالا که کمتر از چند روز به اکران فیلم باقی 
مانده اســت، هیچ خبری از حمایت ها نیست بنابراین با توجه به اینکه هیچ کدام از 

قرارها به سرانجام نرسیده است، فعلا از اکران فیلم معذوریم.

صاحب نظران مشکلات صنوف سینمایی را بررسی می کنند؛

مهاجرت انیمیشنی
و ششمین  شصت  فرهنگ/  سرویس 
قسمت از برنامه سینمایی هفت با حضور 
و  کارشناس  نمایندگان صنوف سینمایی، 
کارگردان انیمیشن ملکوت و عوامل فیلم 
ســینمایی تیغ و ترمــه روی آنتن رفت و 
در میــز نقد منتقدان به فیلم ریچارد جول 

پرداخته شد. 
به گزارش صبح امروز در میزگرد بررسی 
مشکلات صنوف سینمایی، رئیس انجمن 
برنامه ریزان ســینما گفت: ما هنوز برای 
شــغل سینما در ســازمان و وزارت کار و 

رفاه اجتماعی کد نداریم.
دانش اقباشاوی با اشاره به اینکه حمایت، 
یکی از بندهای اساســی اساسنامه است 
افزود: وقتی بحث حمایت می شــود انگار 
می خواهــد به صنــوف هدیــه دهند در 
صورتی که این حق اعضای صنوف است  . 
در همه جای دنیا، تضــاد منافع دولتی با 
مشاغل گوناگون این مشکلات را به وجود 
مــی آورد. باید به بخش هــای ضعیف تر 
سینما توجه کرد تا تولید با قدرت بیشتر به 

کار خود ادامه دهد.
وی بیــان کــرد: خانه ســینما ظرفیت و 

فرصت مناســبی است که کاری ارزشمند 
انجام دهیم. ما باید با بلند نظری و تلاش، 
خواسته هایمان را شفاف و حداکثری بیان 
کنیم. ما اگر باور نداشته باشیم آن چیزی 
که قرار اســت به بچه ها تعلق بگیرد حق 
آنهاســت نه هدیه، کار درســت می شود. 
سازمان ســینمایی ابتدا یک سامانه با ۴ 
ســوال بنیادی ایجاد کرد. صنوف مختلف 
تبلیغ و ثبت نام کردند. اما ســامانه خانه 
سینما 3۴ ســوال خیلی خصوصی مطرح 
کــرد. وقتی حق بچه ها قرار اســت داده 

شود پس این سوال ها چیست؟
ما نیروی متخصص نداریم

به بهانه موفقیت های بین المللی انیمیشن 
میز  عابدی،  فرنوش  ســاخته  »ملکوت« 
دوم برنامه هفت بــا حضور کارگردان  اثر 
و بهرام عظیمی برگزار و درمورد مشکلات 
حال حاضر انیمیشــن به گفتگو پرداخته 

شد.
بهــرام عظیمی در اینبــاره گفت: یکی از 
مشــکلات حال حاضر سینمای انیمیشن 
این اســت که افرادی که تخصص دارند 
مهاجرت کرده انــد و ما نیروی متخصص 

زیــادی نداریم، این افرادی که هســتند 
هم حمایت نمی شــوند. ســال گذشته دو 
انیمیشن هم زمان اکران شد؛ یکی خوب 

یکی بد، ولی اثر بد دیده شد!
وی اظهارداشــت: در حال حاضر شرایط 
بهتر شــده اما بایــد بدانــی می خواهی 
چــه بســازی. وقتــی آدم می خواهد کار 
بین المللی بسازد، باید به محتوای فرهنگ 
خود توجه کند. بزرگترین مشکل ایرانی ها 
در انیمیشــن، در بخش اکران و حمایت 
اســت. این جا ملاک این نیست که چه 
ســاختی؟ این اســت که چه کسی و به 
کجا وصل هســتی! در انیمیشــن خیلی 
این مســاله سخت اســت که چند سال 
زحمت بکشی و در یک ماه اکران خراب 
شود. کمتر از ۴000میلیارد تومان، هزینه 
ساخت انیمیشــن هالیوودی نمی شود اما 
هنوز در ذهن مدیر ما رقابت با انیمیشــن 
جهان اســت.فرنوش عابــدی کارگردان 
انیمیشــن »ملکوت« نیز بیــان کرد: در 
تدارک ساخت اولین اثر سینمایی بلند خود 
به نام »عمو نوروز« هستم که امیدوارم اثر 

خوب و قابل قبولی شود.

ورود پول های کثیف و توقف صدور مجوز 
نمایش خانگی

میز رسانه، میز ســوم برنامه هفت بود که 
به موضــوع ورود پول های کثیف و توقف 
پرداخت.  نمایش خانگــی  صدور مجــوز 
محمدصالح حجت الاســلامی درباره ورود 
پول های کثیف گفت: وقتی منشــا ورود 
پول ها مشخص نباشد می شود پول آلوده. 
برخی رســانه ها برای تطهیر افراد پولشو، 
کار رســانه ای انجام  می دهنــد. فرد با 25 
سال ســن چگونه می تواند چندین میلیارد 
هزینه ساخت فیلمی کند که می داند همان 

روز با ورود قسمت اول قاچاق می شود  ؟
مرتضی رنجبــران هم درباره توقف صدور 
مجوز نمایش خانگی گفت: مشکل اصلی 
این اســت که سیاست الان هنر ما ساخته 
شدن این نوع فیلم هســت نه چیز دیگر. 
باید مشــکل فیلمنامه از بنیاد حل شــود. 
برای پول های کثیف هم باید یک سیاستی 
وجود داشــته باشد تا اول سرمایه گذاران و 
منشاء سرمایه آن ها مشخص شود و بعد از 
طریق نهادهــای قضائی وارد چرخه تولید 

شوند.

احترام کیومرث پوراحمد حفظ نشد
همچنیــن علی قائم مقامــی، تهیه کننده 
فیلم ســینمایی تیغ و ترمــه در ارتباط با 
انصراف از اکران این فیلم در سال گذشته 
بیان کرد: موقع اکران فیلم، تعداد سانس ها 
و سالن ها ناعادلانه بود. حتی خود آقای پور 
احمد با یک سینمای دولتی تماس گرفت و 
گفت به ما سانس بدهید و آن ها فقط یک 
سانس، آن هم آخر شب به ما دادند! ما هم 
تصمیم  گرفتیم  فیلم  اکران نشود . کیومرث 
پوراحمد جز پیشکسوتان هنر و سینما است 

و احترام او راحفظ نکردند.
علیرضا زرین دست، فیلمبردار پیشکسوت 
ســینما نیــز در ادامه برنامــه مطرح کرد: 
در حــال حاضر افراد بعد از هر ســکانس 
می خواهــد با دیــدن مانیتور خــود را نقد 
کننــد. این کار اشــتباهی اســت چون به 
فیلم و کارگردان اثــر ضربه می زند. ذهن 
فیلمساز سیال اســت و ممکن است برای 
پلان های بعدی دچار مشکل شود. در این 
میان فیلمسازهای جوان، روش فیلم سازی 
متفاوتی دارند و دوســت دارند با هم نسل 

خود و با روش های جدید فیلم بسازند.

معرفی کتاب

خبر

انگاشــته  فیلــم  عوامــل 
)Tenet( بــه کارگردانــی 
»کریســتوفر نولان« برای 
از  سکانســی  فیلمبرداری 
سکانس های این فیلم یکی 
صحنه های  بزرگتریــن  از 
تاریخ سینما در فضای آزاد 

را ساختند.
به گــزارش صبح امروز به 
نقــل از  ایندی وایر، چندی 
پیش خبری منتشــر شــد 
مبنی بر آن که کریســتوفر 
فیلمبرداری  بــرای  نولان 

یکی از صحنه های فیلم انگاشــته یک بوئینگ ۷۴۷ قدیمی خریده تا بتواند یک صحنه انفجار واقعی 
خلــق کند. این خبر تا مدتی نام جدیدترین ســاخته نولان را که به زودی روی پرده می رود، بر ســر 

زبان ها انداخت. 
حال نولان در گفت وگو با نشــریه اینترتینمنت ویکلی )Entertainment Weekly( اطلاعات جدید و 

جالبی را درباره فعالیت های پشت صحنه این اثر افشا کرده است. 
به گفته این کارگردان ۴9 ســاله انگلیســی-آمریکایی، عوامل تیمش برای فیلمبرداری سکانســی از 
سکانس های فیلم انگاشــته، یکی از بزرگترین صحنه های تاریخ سینما را در فضای باز ترتیب دادند. 

صحنه ای که به گفته خود نولان غول آسا بود.
این صحنه اکتبر سال گذشــته در صحرای کالیفرنیا فیلمبرداری شد. تیم فیلمبرداری در این لوکیشن 
بزرگ، شــهری متروکه انباشته از آوار ساختمان های تخریب شــده ساختند و آن را از هزاران سیاهی 
لشــکر که یونیفرم های نظامی مخصوص استتار به تن داشتند، پر کردند. نولان درباره این که در این 

صحنه چه اتفاقی می افتد یا این که علت بزرگی بیش از اندازه آن چه بود، توضیح بیشتری نداد.
»انگاشته« جاه طلبانه ترین فیلم کارنامه هنری نولان است. این فیلم علمی-تخیلی داستان یک مامور 
مخفی را روایت می کند که ماموریت جلوگیری از وقوع جنگ جهانی سوم به کمک وارونگی زمان، به 
وی محول شده است. رابرت پتینسون از بازیگران این پروژه سینمایی ماه گذشته فاش کرد داستان این 

فیلم درباره سفر در زمان نیست و پیش پرده رسمی اثر نیز ایده وارونگی زمان را مطرح کرد.
نولان در تایید این مســاله گفت: انگاشته درباره سفر در زمان نیست و با زمان و کارکردهای مختلف 
آن ســروکار دارد. کمی تخصصی تر بگوییم، ایده وارونگی به ماده ای اشاره دارد که وارونه شده است، 

بنابراین در قیاس با ما، در زمان به عقب برمی گردد.
وی در بخش دیگری از مصاحبه خود گفت که شــش یا هفت سال گذشته را مشغول تنظیم فیلمنامه 
این فیلم علمی-تخیلی بوده اســت. این فیلم 31 ژوئیه )10 مرداد 99( در ســینماهای آمریکا اکران 

خواهد شد.

مدیر کل کتاب های خطی و نادر 
اســناد و کتابخانه ملی  سازمان 
ارزشمند  ایران گفت: نسخه های 
از کتاب های سنگی در کتابخانه 
ملــی موجــود اســت و معتقدم 
کامل ترین بانک کتاب سنگی در 

این سازمان نگهداری می شود.
به گزارش صبح امروز به نقل از 
خبرگزاری فــارس، علی اوجبی 
بــا بیان این مطلــب در توضیح 

تاریخچه چاپ ســنگی بیان کرد: در گذشته اگر کتابی می خواست تکثیر شود، کسانی بودند که به 
عنوان کاتب از روی کتاب ها رونویسی می کردند و بعد یک خطاط روی سنگ را خطاطی و حکاکی 

می کرد و به صورت برجسته تراشیده و جوهری و در نهایت روی کاغذ چاپ می شد.
وی ادامه داد: صنعت چاپ از دوران قاجار در ایران شــروع شــد که کتاب های سنگی قبل از این 
دوران را می توان به عنوان نخســتین نمونه های چاپی عنوان کرد. چراکه نســخه های ارزشمند از 
کتاب های ســنگی در کتابخانه ملی موجود اســت و کامل ترین بانک کتاب سنگی در این سازمان 

وجود دارد. 
مدیر کل کتاب های خطی و نادر ســازمان اســناد و کتابخانه ملی ایران در ادامه صحبت های خود 
با اشــاره به نســخه های خطی موجود گفت: تنوع در نســخ خطی یکی از ویژگی های داشته های 
کتابخانه ملی اســت که توسط اداره کل کتاب های خطی و نادر سازمان حفظ و نگهداری می شود. 
در واقع برخی از کتابخانه ها مانند کتابخانه مرعشــی نجفی و یا آســتان قدس رضوی به شــکل 
تخصصی روی کتب دینی متمرکز هســتند اما کتابخانه ملی ایران، کتابخانه مجلس و یا کتابخانه 

دانشگاه تهران، از تنوع بسیاری در زمینه نسخ خطی برخوردار هستند. 
وی تاکید کرد: در چهار سال گذشته برای دستیابی به نسخ خطی نادر فعالیت های بسیاری صورت 
گرفت و علاوه بر تهران، کارشناسان خود را نیز به شهرستان ها اعزام کردیم که در طول این مدت 
نسخه های بی نظیری خریداری شد. به عنوان مثال یک کتاب در حوزه داروشناسی از یک خانواده 

در تبریز خریداری شد.
علی اوجبی توضیح داد: این کتاب 5 جلد است که متعلق به یک پزشک و داروشناس اندلسی به نام 
ابن سمجون است. یکی از کارشناسان معروف در ترکیه اعلام کرده بود که چهار جلد از این کتاب 
در نقاط مختلف دنیا شناسایی شده و موفق نشده جلد اول این کتاب را پیدا کند. اما خوشبختانه در 
اداره کل کتاب های خطی و نادر کتابخانه ملی ایران توانستیم جلد اول این کتاب را که برای قرن 

۶ قمری است با نام »ادویه مفرده« پیدا و خریداری کنیم.
مدیرکل کتاب های خطی و نادر ســازمان اســناد و کتابخانه ملی ایران در پایان صحبت های خود 
درباره محتوای این کتاب گفت: کتاب »ادویه مفرده« دربرگیرنده دانش پزشــکی قرون دور است 
و مانند یک دایره المعارف بوده و تا مدت ها به عنوان یک منبع مورد استفاده قرار می گرفته است.
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مدیرعامل سازمان اتوبوسرانی شهرداری مشهد از خرید 18۶ دستگاه اتوبوس 
و 182 دســتگاه مینی بوس طی سه سال گذشــته خبر داد. به گزارش صبح 
امروز، سعید حسینقلی زاده مقدم، با بیان این مطلب، اظهار کرد: از زمان شروع 
به کار شــورای پنجم علی رغم تحریم ها و تمامــی محدودیت ها در تامین 
ناوگان اتوبوسرانی، اقدامات موثر و مناسبی برای خرید اتوبوس و مینی بوس 
انجام پذیرفته است تا زائرین و مجاورین حضرت رضا )ع( در استفاده از حمل 
و نقل همگانی به منظور انجام ســفرهای روزانه با کمترین مشکلات مواجه 

گردند.وی افزود: بدین ترتیب در ســال اول فعالیت شورای شهر پنجم تعداد 
155 دســتگاه اتوبوس به قیمت ۷53 میلیارد ریال برای استفاده درون شهری 
خریداری شــد و در سال 9۷ نیز تعداد 100 دستگاه مینی بوس به قیمت 1۴1 
میلیارد و۷00 میلیون ریال تامین شده اســت.مدیرعامل سازمان اتوبوسرانی 
شهرداری مشهد خاطرنشان کرد: همچنین در سال 98 با وجود شرایط بسیار 
دشــوار در زمینه تامین ناوگان، تعداد 31 دستگاه اتوبوس و 82 دستگاه مینی 

بوس جمعا به مبلغ ۷۴0 میلیارد و 8۴5 میلیون ریال خریداری شده است. 

خرید 186 دستگاه 
اتوبوس و 18۲ دستگاه 
مینی بوس طی سه سال 
گذشته

اولین رویداد طراحی »شهرفام« در نگار 
خانه شهر برگزارشد

با حضور  اولین رویداد طراحی »شهرفام«، 
حدود 90 نفر از هنرمندان طراح و گرافیست 
جوان شهر مشهد در نگار خانه شهر برگزار 
شد.به گزارش صبح امروز، در اولین دوره از 
رویــداد طراحی »شــهرفام«، که به همت 
اداره کل روابــط عمومی و امور بین الملل 
شــهرداری در نگارخانه شهر مشهد برگزار 

شد، 90 هنرمند جوان طرح و گرافیست مشهد با هم به رقابت پرداختند.
اولین دوره رویداد طراحی»شهرفام« امروز جمعه 30 خردادماه با هدف شناخت طراحان 
جوان و بهره مندی از هنر و توانمندی طراحان برتر در حوزه های طراحی پوستر، ساخت 
موشــن گرافیک، طراحی تبلیغات و بسته بندی، عکاســی و فیلمبرداری در نگارخانه 
شــهر واقع در میدان شهدا برگزارشد.در خاتمه اولین دوره از رویداد طراحی»شهرفام« 
آثار حدود 90 نفر از هنرمندان طراح شــرکت کننده در این رویداد از ســوی 3 تن از 
داوران که از کارشناســان مطرح حوزه طراحی و گرافیک هســتند داوری و به نفرات 
اول تا سوم رشــته های طراحی پوستر، طراحی تبلیغاتی و بسته بندی، ساخت موشن 
گرافیک، عکاســی و فیلمبرداری به ترتیب رتبه جوایز نقدی به مبلغ 30میلیون ریال، 
20 میلیون ریال و 10 میلیون ریال اهدا شــد.گفتنی است، که از این پس نیز به همت 
اداره کل روابط عمومی و امور بین الملل شهرداری مشهد و همچنین همکاری شورای 

شهرمشهد، رویداد طراحی»شهرفام« هر ماه به صورت ادامه دار برگزار خواهد شد.

تخریب دامداری غیرمجاز در اراضی ملی درگز
بــا حکم و دســتور مقام محتــرم قضایی 
دامداری ســاخته شده در اراضی ملی درگز 
قلع و قمع و به بیت المال برگردانده شد. به 
گزارش صبــح امروز  رییــس اداره منابع 
طبیعی وآبخیزداری شهرستان درگز گفت: 
با دستور مقام قضایی دادگاه عمومی بخش 
لطــف آباد شهرســتان درگــز و همکاری 
پاسگاه مرزی کرناوه با یگان حفاظت این اداره یک باب دامداری که بصورت غیرقانونی 
در اراضی ملی یکی از روستا های بخش لطف آباد ساخته شده بود و برای مردم روستا 
ایجاد مزاحمت می کرد قلع و قمع و اراضی فوق به بیت المال برگردانده شــد.پهلوان 
زاده افزود: به استناد ماده 55 قانون حفاظت و بهره برداری از جنگلها و مراتع کشور و 
مــاده ۶90 قانون مجازات اســلامی تصرف و تخریب اراضی ملی جرم محســوب و 
مرتکب علاوه بر رفع تصرف و پرداخت خســارات وارده به شش ماه تا یکسال حبس 
تعزیری محکوم خواهد شــد. این مقام مســئول به مردم شهرستان درگز توصیه نمود 
برای جلوگیری از ضررو زیان مالی قبل از هر گونه ســاخت و ساز در اطراف روستاها 
حتما از اداره منابع طبیعی و آبخیزداری شهرســتان در خصوص ملی یا غیرملی بودن 
ملک اســتعلام نمایند. پهلوان زاده در پایان گفت: همشــهریان، دهیاران روستاییان و 
طبیعت دوستان و همیاران می توانند هر گونه گزارش تخریب و تصرف در اراضی ملی 

را به شماره 150۴ اطلاع دهند.

توزیع ماسک رایگان در ایستگاه های 
قطار شهری مشهد

یکپارچه  شــبکه  ســاماندهی  پروژه  مدیر 
خدمــات و کســب و کارهــای شــهری 
شهرداری مشهد از توزیع ماسک رایگان در 
ایستگاه های قطار شهری مشهد از طریق 
اپلیکیشن »شــهرمن« خبر داد.به گزارش 
صبح امروز، محمد عین القضات با بیان این 
خبر اظهار کرد: در راستای رعایت پروتکل 
های بهداشــتی و هدف ارائه خدمات بهتر به شــهروندان ارائه ماســک رایگان در ۴ 

ایستگاه قطار شهری مشهد انجام می گیرد.
وی گفت: این غرفه ها در ایستگاه های »میدان شریعتی«، »میدان شهدا«، »طبرسی« 
و »مفتح« قرار دارد. شــهروندان با ثبت نام در اپلیکیشــن »شهرمن« می توانند یک 
بسته 2 تایی ماســک رایگان دریافت کنند.مدیر ساماندهی شــبکه یکپارچه خدمات 
و کســب و کارهای شهری شهرداری مشــهد افزود: اپلیکیشن »شهرمن« شبکه ای 
یکپارچه از دستگاه های دولتی، عمومی و خصوصی را در بر می گیرد و شهروند را قادر 
می ســازد کلیه خدمات خود را به صورت یکپارچه و بدون تعارض از یک درگاه واحد 
دریافت نماید.عین القضات بیان کرد: مدیریت شــهری می کوشــد با ارائه این پلتفرم 
شهروندی، کلیه خدمات مورد نیاز شهروندان برای زندگی در شهر و مشارکت در اداره 
آن را در اختیار قرار دهد و در کنار آن با افزایش مشــارکت اجتماعی در دســتیابی به 

شهری هوشمند وشهروند محور قدم بردارد. 

اجرای عملیات تراش و روکش مکانیزه 
آسفالت در پل غدیر

معاون اجرایی  شــهرداری منطقه ۷ مشــهد گفت: عملیات تــراش و روکش مکانیزه 
آسفالت در پل غدیر اجرا شد. به گزارش صبح امروز، حجازی با اشاره به اینکه آسفالت 
مناسب معابر و خیابان های شهر را یکی از خواسته های به حق شهروندان از شهرداری 
دانست اظهار داشت : پل غدیر واقع در بزرگراه بسیج یکی از محورهای اصلی تردد در 
منطقه هفت به شمار می رود که با توجه به کیفیت نامناسب آسفالت معبر و به منظور 
سبک سازی عرضه پل، معبر مذکور و اصلاح درزهای انبساط، تراش و روکش مکانیزه 
آســفالت به پیمانکاری سازمان عمران شهرداری مشــهد با مساحت ۶000 متر مربع 
انجام شــد.حجازی افزود: در حال حاضر بزرگراه بســیج جزء مسیرهای اصلی منطقه 
می باشــد که روزانه حجم بسیار زیادی از ترافیک منطقه را تحمل می کند و ترمیم و 
روکش آســفالت این بزرگراه در کاهش بار ترافیک و تسهیل تردد آسان وسایل نقلیه 
تأثیر مثبت خواهد داشت.وی بیان داشت: تامین امنیت شهروندان هنگام عبور و مرور 
و ساماندهی وضعیت معابر و بزرگراه ها یکی از مهمترین وظایف شهرداریها محسوب 
می شود، به همین منظور عملیات بهسازی، روکش و تثبیت بستر آسفالت این محدوده 
اجرایی می گردد.وی ادامه داد: این پــروژه با اعتباری بیش از ۴ میلیاردو 800 میلیون 
ریال اجرا شــد که اقدامات و فعالیت های عمرانی این منطقه در راستای تامین رفاه و 

آسایش بیشتر شهروندان انجام می شود.

 مدیر کل میراث فرهنگی، گردشگر ی و صنایع دستی خراسان رضوی اعلام کرد:

11 هزار میلیارد خسارت کرونا به گردشگری خراسان رضوی
مدیر کل میراث فرهنگی، گردشگری 
و صنایع دســتی خراسان رضوی 
این  در  گفــت: شــیوع کرونــا 
اســتان 11 هزار و ۴۷ میلیارد و 
۷۶0 میلیــون ریال بــه دو بخش 
گردشگری و صنایع دستی این استان 

خسارت وارد کرده است.
به گــزارش صبح امــروز، ابوالفضل 
مکرمی فر افزود: در خرداد ماه جاری 
نیز این دو بخــش وضعیت خوبی را 
تجربه نکرده اند و میزان خسارت  در 

این ماه نیز باید به مبلغ یاد شده افزوده شود.
وی ضمن دعوت از مدیران تاسیســات گردشــگری 
و کارگاه های صنایع دســتی بــرای ثبت نام دریافت 
تســهیلات خسارت کرونا در ســامانه کارا گفت: باید 
بــرای دریافت تســهیلات اعلام شــده متقاضیان به 

آدرس kara.mcls.gov.ir مراجعه کنند.
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی 
خراسان رضوی با اشاره به این که 31 خرداد ماه آخرین 
مهلت ثبت نام دریافت تســهیلات در زمینه خسارت 
ناشی از کروناســت گفت: این تسهیلات برای جبران 
خسارت ناشی از کرونا به تاسیسات گردشگری شامل 
هتل، متل، هتل آپارتمان، مهمانپذیر، دفاتر و شــرکت 
های خدمات مسافرتی، موسسات آموزشی گردشگری، 
اقامتگاه های بوم گردی، خانه مســافرها، مجتمع های 
گردشــگری و واحدهای پذیرایی بیــن راهی و دیگر 
تاسیسات گردشگری دارای پروانه بهره برداری از اداره 
میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی خراسان 

رضوی تعلق می گیرد.
مکرمی فر با بیان این که این تسهیلات به ازای افراد 
بیمه پرداز شاغل در این واحدها پرداخت می شود افزود: 
در مورد پرداخت تسهیلات به راهنمایان گردشگری و 
اقامتگاه های بومگردی که افراد شــاغل در آنها بیمه 
پرداز تامین اجتماعی نیستند نیز در حال حاضر امکان 
پرداخت تســهیلات از طریق سامانه کارا وجود ندارد و 
پیگیری هــای لازم در این خصوص ادامه دارد که در 

صورت نتیجه بخش بودن اطلاع رسانی خواهد شد.

وی ادامه داد: خراسان رضوی دارای بیش از دو هزار و 
500 موسسه گردشگری است که تاکنون 215 موسسه 
در بخش گردشگری و صنایع دســتی به سامانه کارا 
برای دریافت تســهیلات جبران خسارت کرونا مراجعه 
کرده اند.مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع 
دســتی خراسان رضوی درباره میزان خسارت وارده به 
تاسیســات گردشگری هم گفت: خسارت وارد شده در 
بخش گردشگری برای سه ماهه اسفند 98 و فروردین 
و اردیبهشــت 99 مبلغ 10 هــزار و ۶۷0 میلیارد ریال 
بوده اســت که با توجه به این که در خــرداد ماه نیز 
تاسیسات گردشگری وضعیت مطلوبی نداشته اند حدود 
30 درصد برای خسارت های این ماه به مبلغ خسارت 

اضافه می شود. 
مکرمی فر درباره پرداخت تســهیلات جبران خسارت 
به کارگاه های صنایع دســتی اســتان خراسان رضوی 
نیز گفت: کارگاه های گروهی و انفرادی صنایع دستی 
می تواننــد این تســهیلات را دریافت کننــد که البته 
تاکنون تعداد متقاضیان دریافت این تســهیلات بسیار 

اندک بوده اســت.وی ادامه داد: خسارت وارد شده به 
بخش صنایع دستی خراســان رضوی 3۷۷ میلیارد و 
۷۶0 میلیون ریال بوده است.مدیرکل میراث فرهنگی، 
گردشــگری و صنایع دستی خراســان رضوی درباره 
میزان تســهیلات پرداختی اظهار داشت :به ازای هر 
فرد بیمه شــده در تاسیســات گردشــگری یا کارگاه 
های صنایع دســتی مبلغ 1۶0 میلیون ریال تسهیلات 
پرداخت می شــود که این تسهیلات دوره ای سه ماهه 
از زمان دریافت تنفــس دارد و از مهرماه به بعد زمان 
بازپرداخت تســهیلات آغاز خواهد شد و طی دو سال 

تسهیلات برگشت خواهد کرد.
مکرمی فر با اشــاره به برخی مشــکلاتی که در زمان 
ثبت نام برای دریافت تســهیلات وجود داشــته است 
افزود: با توجه به مشکلاتی که در سامانه وجود داشته، 
جلســه ای به صورت ویدئو کنفرانس با حضور معاون 
گردشگری وزارت میراث فرهنگی، معاونان گردشگری 
استان ها و کارشناسان حوزه فناوری اطلاعات استان 

ها برگزار و مشکلات بررسی شده است.

بر اساس آخرین آمار رسمی تاکنون 200 هزار و 2۶2 
نفر در ایران به بیماری کرونا مبتلا شده اند. این بیماری 
تاکنون جان 9 هزار و 392 تن  را در کشورمان گرفته 

است.  
همچنیــن تاکنون 159 هزار و 192 نفر از مبتلایان به 

کرونا در ایران بهبود یافته اند.  
»پاندمی کرونا« تاکنون در سطح جهان هشت میلیون 
و ۶09  هزار و 833 نفر را بیمار کرده و جان ۴5۶  هزار 

و 9۶8 تن را در 212 کشور گرفته است.
چهــار میلیون و 5۶0 هــزار و ۷3 نفر از افراد مبتلا به 

کرونا در سطح جهان تاکنون درمان شده اند.
در این میان آمریــکا با دو میلیون و 2۶3 هزار و 982 
بیمار کرونا و 120 هزار و ۶88 قربانی بیشترین آمار را 
به خود اختصاص داده و پس از آن به ترتیب کشوهای 

برزیل، روسیه، هند و انگلستان قرار گرفته اند.
بر اساس آخرین آمارهای رسمی، ایران در جدول شمار 
مبتلایان و قربانیان بیماری جهانگیر کرونا جایگاه دهم 

را در جهان دارد.

خبر

شهردار منطقه چهار مشــهد از جمع آوری پرده های تبلیغاتی و تابلوهای غیرمجاز و نازیبای 
سطح این منطقه از ابتدای ســال جاری خبر داد.به گزارش صبح امروز، غلامرضا غلامی 

گفت: بخش مهمی از کیفیت فضای یک شهر به سیما و منظر آن بستگی دارد از این رو 
نصب انواع تابلوهای نازیبا و بدون مجوز و همچنین تراکت، پوســتر و اطلاعیه بر روی 
دیوارها و مبلمان شهری باعث نازیبا شدن چهره شهر می شود.غلامی با بیان اینکه نمای 
ایــن تابلوهای نازیبا و فاقد مجوز بر نمای کلی معابر و خیابان ها تاثیر منفی می گذارد، 

تصریح کرد: به منظور ساماندهی و زیباسازی سیمای شهری، شهرداری این منطقه اقدام 
به جمع آوری 1۴20 مورد پرده تبلیغاتی و تابلوی غیر مجاز، ناهمگون و نازیبا در ســه ماهه 

ابتدایی سال 99 نموده است.وی قراردادن وسایل در پیاده روها و معابر توسط کسبه و شهروندان 
را یکی دیگر از موارد ایجاد مزاحمت برای عابرین و نازیبایی منظر شــهری دانست و خاطرنشان کرد: اخطاریه لازم برای 
جمع آوری وسایل در پیاده روها برای متخلفین صادر شده است.شهردار منطقه چهار مشهد در ادامه ضمن اشاره به جمع آوری 
دست فروشــان ســطح منطقه که خود نیز عاملی برای نازیبایی و نابسامانی چهره شهر محسوب می شوند، اظهار کرد: در 

همین راستا از ابتدای سال جاری 1۶۶ نفر دست فروش از سطح منطقه جمع آوری شده است.

شهرداری منطقه3 به منظور افزایش امنیت شهروندان و در ادامه آن زیباسازی فضای شهری 
و افزایش ســرانه فضای سبز از ســال 90 احداث پارک خطی در حاشیه کال دروی را در 

چند فاز آغاز کرده است که هم اکنون حدود ۴ کیلومتر از این کال تحت پوشش فضای 
سبز قرار گرفته است.به گزارش صبح امروز، حجت فرقانی با اعلام این خبر گفت: فاز 
ششــم احداث بوستان موسوم به دروی در حاشیه این کال پرحاشیه حدفاصل انتهای 
رسالت ۷2 تا محدوده شــهرک امید که عملیات عمرانی آن در سال گذشته به اتمام 
رســیده بود اینک به مرحله 90 درصدی آماده ســازی فضای سبز رسیده است و امید 

اســت تا سه ماه آینده به اتمام رسیده و تحویل شهروندان عزیز شود . .وی با بیان اینکه 
احداث فضاهای سبز شهری حس جامعه گرایی و داشتن زندگی مسالمت آمیز را در جامعه بالا 

می برد، ادامه داد: ایجاد فضاهای سبز شهری چهره ملایم و خشن شهرها را لطیف و مسرت بخش می کند و نمای شهرها 
را زیبا جلوه می دهد.شهردار منطقه 3 با اشاره به اینکه احداث و افزایش سرانه فضای سبز از مهم ترین اهداف و برنامه های 
مدیریت شهری در سال های اخیر بوده است، ابراز امیدواری کرد که با افزایش سرانه فضای سبز و احداث پارک های جدید 

در سطح منطقه بتوان موجبات رضایتمندی شهروندان را فراهم کرد.
  

14۲0 تابلو غیرمجاز و پرده تبلیغاتی از سطح منطقه 4 جمع آوری شد آماده سازی فضای سبز ششمین فاز پارک خطی دروی در مراحل پایانی

دادســتان عمومی و انقلاب مرکز 
خراســان رضوی گفــت: صیانت 
از حریم شــهر مشــهد در راستای 
پیشــگیری از گســترش حاشــیه 
نشــینی و جلوگیــری از تصرف و 
تغییر کاربری و ســاخت و سازهای 
غیرمجاز در دســتور کار دادسرای 

مشهد است.
محمدحســین درودی با بیان این 
مطلب اظهار کرد: کمیته صیانت از 
حریم شهر مشهد از سال 139۶ با 

هدف ایجاد یک رویه واحد و بهره گیری از ظرفیت تمامی دســتگاه های متولی امر از جمله شهرداری، جهاد 
کشاورزی، منابع طبیعی، راه و شهرسازی و... تشکیل شده است که الحمدالله مردم شاهد برکات این کمیته در 
دو سال اخیر هستند.این مقام قضایی به تشریح اقدامات ساختاری کمیته صیانت از حریم شهر مشهد پرداخت 
و بیان کرد: پیشگیری تجمیع و یکپارچه سازی اطلاعات هر دستگاه در قالب یک بانک جامع و واحد اطلاعات 
با هدف برنامه ریزی حفاظت و صیانت از اراضی کشاورزی، منابع طبیعی و ملی؛ پیگیری ایجاد زیرساخت های 
لازم به منظور بهره برداری از شیوه های نوین نظارت از طریق به کارگیری تجهیزات و تکنولوژی های جدید 
از قبیل پهپاد، نقشــه های ماهواره ای، دوربین های ثابت و ســیار و هلی شات در قالب مرکز هوشمند کنترل 
به صورت مرکز مانیتورینگ با اســتفاده از ســخت افزار و نرم افزارهای به روز؛ برنامه ریزی به منظور افزایش 
سطح آگاهی و اطلاع رسانی و ایجاد بستر فرهنگی برای مشارکت حداکثری مردم در امر حفاظت از اراضی 
کشاورزی در قالب پیامک، بیلبورد، رسانه ها و شبکه های اجتماعی، سایت مخصوص و مانورهای مشترک؛ 
کاهش زمانی در خواست ها و ارتباطات میان سازمانی و بین دستگاهی؛ بارگذاری نقشه های مالکیتی اراضی 
ملی و نیز مرز روســتاها و طرح های هادی در سیستم یکپارچه شهرسازی به منظور تدقیق، شفاف سازی و 
شناسایی آسان اراضی ملی و دولتی و موقوفات؛ ایجاد هماهنگی همه جانبه با آستان قدس واداره کل اوقاف 
و امور خیریه به منظور پیشگیری از تصرفات اراضی موقوفه بخشی از اقدامات ساختاری در این کمیته است 

که توانسته یک مدیریت واحد را ایجاد نماید.
بر اساس گزارش پایگاه اطلاع رسانی دادسرای مشهد، دبیر شورای حفظ حقوق بیت المال استان با اشاره به 
بخشی از اقدامات اجرایی این کمیته در سال 98 افزود: رفع تصرف اراضی ملی و اعاده به وضع سابق آن در 
ســه مرحله به میزان 103 هکتار؛ اعمال تبصره  دو ماده 10 قانون حفظ کاربری در خصوص اعاده به وضع 
ســابق باغ ویلاهای غیرمجاز طی 1۴ مرحله که حدود ۶۷0 هکتار از اراضی کشاورزی آزادسازی و اعاده به 
وضع سابق شده؛ پیشگیری و جلوگیری از تصرف، تغییر کاربری اراضی در مراحل اولیه تخلف مانند مرحله پی 
و شفته و فنداسیون و شروع دیوارکشی غیرمجاز در 19۷0 مورد که به میزان ۴50 هکتار پیشگیری از تغییر 
کاربری گردیده؛ رفع خطر از املاک خطرساز در راستای اجرای بند 1۴ ماده 55 قانون شهرداری ها در 9۶3 
مورد با مساحت 1۷0 هزار مترمربع؛ 200 مورد بازگشایی و رفع انسداد، رفع تجاوز به حریم و بستر رودخانه، 
کال و مسیل ها در حریم شهر مشهد بوده که با همکاری و هماهنگی همه دستگاه های متولی و با نظارت و 

حمایت دستگاه قضایی صورت گرفته و این رویه در سال جاری نیز ادامه خواهد داشت.

2 عضو شورای اسلامی شهر سبزوار در نشست روز شنبه 31 خرداد استعفای خود را ارائه دادند که مورد 
موافقت سایر اعضا قرار گرفت.

به گزارش صبح امروز، فرماندار ویژه سبزوار در حاشیه نشست روز گذشته  شورای اسلامی این این شهر 
گفت: قربانعلی کلمیشی و مسعود پسندیده دو عضو شورای این شهر استعفای خود را تقدیم شورا کردند.  
احمد برادران افزود: استعفای این دو عضو شورای شهر مورد قبول اکثریت اعضای شورای شهر سبزوار 

قرار گرفت.
وی ادامه داد: با قبول اســتعفای این دو عضو شورای شــهر، مهدی مقصودی و حسن زارعی به عنوان 
اعضای اول و دوم علی البدل پنجمین دوره انتخابات شورای اسلامی سبزوار وارد این شورا خواهند شد.

قربانعلی کلمیشــی رییس شورای اسلامی شهر سبزوار و مسعود پســندیده رییس کمیسیون فرهنگی، 
اجتماعی و گردشگری این شورا بود.

نشست های شورای اسلامی شهر سبزوار در ماه های گذشته بارها حاشیه ساز شده بود بطوریکه ابتدای 
اردیبهشــت سالجاری نیز نشست شورای شــهر سبزوار در زمینه متمم بودجه 98 شهرداری این شهر به 
علت اعتراض برخی اعضا با حواشــی همراه شد و رییس کمیســیون فرهنگی، اجتماعی و گردشگری 
شــورای شهر سبزوار در اعتراض به مفاد متمم بودجه 98 شــهرداری این شهر اقدام به آتش زدن این 

لایحه نمود.
همچنین رییس شــورای اســلامی شهر ســبزوار در نشست هفتم اردیبهشــت در باره عمل نکردن به 
اولویت ها و برنامه های دوره چهار ســاله به شــهردار این شــهر تذکر داده بود و  نشست شورا در  15 
اردیبهشت با موضوع طرح سوال از شهردار این شهر مانند چند نشست قبلی با حاشیه هایی همراه شد و 
ناتمام ماند.در 19 خرداد 98 نیز هفت عضو شورای شهر با حضور در اتاق کمیسیون ها انتخابات زودهنگام 

برگزار کرده و هیات رئیسه جدید مشخص نمودند.
شــورای اسلامی شهر سبزوار 9 عضو دارد.شهر 230 هزار نفری سبزوار در 230 کیلومتری غرب مشهد 
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تقابل تدارکاتی برابر 
پرسپولیس

شاگردان سرآسیایی با حضور در تهران آماده نبرد تدارکاتی برابر پرسپولیس 
خواهند شــد.به گزارش »ورزش سه«، پرســپولیس در ادامه مسیر آماده 
ســازی خود برای شــروع دوباره لیگ برتر طی 9 دیدار باقیمانده، فردا در 
دیداری تدارکاتی به مصاف شــهرخودرو خواهد رفــت. حمیداوی، مالک 
باشگاه شهرخودرو پیش از این از درخواست خود برای کنار کشیدن تیمش 

از ادامه مسابقات و تعطیلی لیگ خبر داده بود.  

شــاگردان سرآســیایی امروز با حضور در تهران خود را مهیای این دیدار 
تدارکاتی که فردا در استادیوم شهید کاظمی برگزار خواهد شد، کرده اند.

دو تیم طی دو دیدار رفت و برگشــت در این فصل برابر یکدیگر به میدان 
رفته اند و تقابلی در ادامه فصل نخواهند داشــت. دیدار رفت در مشــهد به 
ســود شهرخودرو خاتمه یافت ولی بازی برگشت را پرسپولیس در آزادی با 

هدایت یحیی گل محمدی به پیروزی رسید.

نایب رییس اول فدراسیون فوتبال می گوید 
در جلسه آینده هیات رییسه این فدراسیون 
شرکت می کند و درباره موضوع سرپرستی 

او تصمیم گیری خواهند کرد.
به گزارش ایســنا، علی کفاشیان با حضور 
در فدراســیون در جمع خبرنگاران گفت: 
دوره محرومیت من تمام شــد و امروز به 
فدراســیون فوتبال آمدم. در جلسه هیات 

رییسه هم شرکت خواهم کرد.
وی درباره این که اعضای هیات رییســه 
و مســوولان فدراســیون از بازگشــت او 
خوشــحال نیســتند، گفت: چرا خوشحال 
نیستند؟کفاشــیان هم چنین درباره این که 
با توجه به بازگشــت او به فدراسیون، چه 
اتفاقاتــی رخ خواهــد داد؟ گفت: من هم 

نمی دانم. اجازه دهید چند روز بگذرد.
نایب رییس اول این فدراسیون درباره زمان 
تشکیل جلسه هیات رییسه گفت: قرار شد 
با اعضاء هماهنگ کنند تا جلســه برگزار 
شــود و من هم در آن روز شرکت خواهم 

کرد.وی درباره روند بررســی اساسنامه نیز 
اظهار کرد: آقای نبی حضور نداشــت. قرار 
شد آخرین گزارش ها را به من بدهد. اجازه 

دهید آپ تو دیت )به روز( شوم.
کفاشــیان در واکنش به ایــن که در حال 
حاضر نایب رییس اول اســت یا سرپرست 
فوتبال خاطرنشان کرد: فعلا  فدراســیون 
نایب رییس هســتم. در جلســه شــرکت 

می کنیم تا ببینیم بعدا چه می شود.
نایب رییس اول این فدراســیون در پاسخ 
به این ســوال که طبق اساسنامه وی باید 
اظهار  فدراســیون شود  ریاست  سرپرست 
کــرد: اجازه دهید جلســه هیات رییســه 
برگزار شــود و ان شــاء الله به این موضوع 
هم می پردازیم.کفاشــیان درباره شناختش 
از بهروز زنجانی که حواشی زیادی درباره 
نقش او در عقد قرارداد ویلموتس به وجود 
آمده و گفته می شــود از دوستان کارلوس 
کی روش بوده است گفت: کی روش دوست 
بهــروز زنجانی بود امــا او )زنجانی( هیچ 

وقت به فدراسیون فوتبال کمکی نکرد.
او درباره جزییات پرونده شــکایت مارک 
ویلموتس نیز اظهار کــرد: من در جریان 
ایــن پرونده نیســتم.نایب رییس اول این 

فدراســیون دربــاره تخلــف او در دوران 
ریاست فدراســیون فوتبال با توجه به این 
که اســاس نامه به تایید دولت نرسیده بود 
گفت که من رییس بودم و مشــکلی وجود 

نداشت.
با بهاروند  کفاشیان درباره برگزاری جلسه 
گفت: بهاروند خوش آمــد گفت و اتفاقی 

رخ نداد.

برگزاری مسابقات بولینگ قهرمانی 
خراسان رضوی  

خراســان رضوی مسابقات بولینگ قهرمانی خراســان رضوی پس از دو روز رقابت 
به پایان رســید.رقابت های بولینگ قهرمانی خراســان رضوی پس از 2 روز رقابت 
بولینگ بازان خراســانی به پایان رسید. احمد سلطانی، رییس هیات بولینگ، بیلیارد و 
بولس خراسان رضوی در جمع خبرنگاران پس از پایان این رقابت ها اظهار کرد: اولین 
دوره مسابقات بولینگ قهرمانی استان در سال 99  پنج شنبه 30 خرداد ماه  به مدت 
دو روز و در بخش آقایان در محل مجموعه بولینگ کیان سنتر مشهد مقدس برگزار 
شد.ســلطانی افزود: در این دوره از مسابقات 32 ورزشــکار از سراسر استان حضور 
یافتنــد.وی در خصوص هدف از برگزاری این دوره از مســابقات بیان کرد: هدف از 
برگزاری این رقابت ها، آماده سازی و به روز شدن ورزشکاران رشته بولینگ در سطح 
اســتان، اســتعدادیابی و همچنین همگانی کردن این رشته در جامعه به عنوان یک 
رشــته ورزشی بود، در پایان این مسابقات حسن گنجوی، مجتبی اسماعیلی و محمد 

جواد منظمی به ترتیب مقام اول تا سوم این رقابت ها را به دست آوردند.

فدراسیون پیگیر اظهارات زنوزی در 
محاکم قضایی

فدراســیون فوتبال اظهارات مالک باشــگاه تراکتور را در محاکــم قضایی پیگیری 
خواهد کرد.به گزارش »ورزش ســه«، به نقل از سایت رسمی فدراسیون فوتبال،در 
پی اظهارات غیرواقع و همراه با ایراد تهمت های ناروای متعدد مالک باشگاه تراکتور 
علیه کلیت فوتبال کشور،فدراسیون فوتبال مراتب را در محاکم قضایی به قید فوریت 

پیگیری خواهد کرد.

دغدغه یحیی برای غیبت ترابی مقابل پیکان
پرسپولیس یکی از تاثیرگذارترین بازیکنان این تیم فصل خود را به دلیل محرومیت 
در جدال با پیکان در اختیار نخواهد داشت.به گزارش »ورزش سه«، با شروع دوباره 
لیگ برتر پس از وقفه  حدودا 100 روزه، تیم فوتبال پرســپولیس طبق برنامه اعلام 
شده روز 8 تیرماه در شــهر قدس به مصاف پیکان خواهد رفت.این در حالی است 
که مهدی ترابی ستاره تیم پرســپولیس به دلیل ۴ کارته بودن در این بازی غایب 
خواهد بود و سرخ پوشــان را در اولین بازی پس از شــروع دوباره لیگ برتر بعد از 
شــیوع ویروس کرونــا همراهی نخواهد کرد.مهدی ترابی با به ثمر رســاند 8 گل 
برترین گلزن سرخ پوشــان در فصل جاری نیز  اســت و این در حالیست که در امر 
بازیسازی و پاس گل نیز نقش پررنگی از خود در این فصل در جمع پرسپولیسی ها 

به جا گذاشته است.

کفاشیان:

فعلا نایب رییس اولم
خبر

511/1اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک  تربت حیدریه 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای  فاقد سند رسمی . نظر 
به دســتور مواد 1 و 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 1390/9/20 و برابر رای 
شماره 1399۶030۶00۶000۴۷5-1399/3/3 هیات دوم موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک تربت 
حیدریه تصرفات  مالکانه و بلامعارض متقاضی خانم گل ناز شیرخانی فرزند دین محمد به شماره شناسنامه 1 صادره  تربت حیدریه 
نسبت به سه دانگ از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت9۶/23 متر مربع ) نود شش متروبیست صدم متر مربع( قسمتی از 
پلاکـ 108 فرعی واقع در اراضی شاهده پلاک129 اصلی دهستان اربعه واقع در بخش یک تربت حیدریه خریداری  مع الواسطه از 
مالکین رسمی خانمها عالیه و نرجس ابریشمی محرز گردیده است. لذا به موجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13 قانون آئین نامه مربوطه این آگهی در دو نوبت به فاصله 15 روز از طریق روزنامه محلی 
و کثیرالانتشار در  شهرها منتشر تا در صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای اعلام شده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار اولین 
آگهی تا دو ماه اعتراض خود را به این اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند.  معترض باید  ظرف یک ماه از تاریخ 
تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی دادخواست به اداره ثبت محل تحویل دهد که در 
این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است و در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض، 
گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت 

مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست. تاریخ انتشار نوبت اول: ۴/1/ 1399 . تاریخ انتشار نوبت دوم: 1399/۴/1۷
محمد کاظم باقرزاده ـ رئیس ثبت اسناد و املاک تربت حیدریه

511/2اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک  تربت حیدریه 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای  فاقد سند رسمی 
. نظر به دستور مواد 1 و 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 1390/9/20 
و برابر رای شــماره 1399۶030۶00۶000۴۷۷ – مورخه 1399/3/3 هیات دوم موضوع ماده یک قانون مذکور مســتقر 
در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک تربت حیدریه تصرفات  مالکانه و بلامعارض متقاضی انســیه حسین زهی فرزند رحمان به 
شماره شناسنامه2  صادره  زاوه نسبت به سه دانگ از  ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت9۶/23 متر مربع) نود شش 
متروبیســت سه صدم مترمربع(  قسمتی از پلاکـ 108 فرعی واقع در اراضی شاهده پلاک 129 اصلی دهستان اربعه واقع 
در بخش یک تربت حیدریه خریداری مع الواسطه از مالکین رسمی خانمها عالیه و نرجس ابریشمی محرز گردیده است. 
لذا به موجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13 قانون آئین نامه 
مربوطه این آگهی در دو نوبت به فاصله 15 روز از طریق روزنامه محلی و کثیرالانتشار در  شهرها منتشر تا در صورتیکه 
اشخاص ذینفع به آرای اعلام شده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار اولین آگهی تا دو ماه اعتراض خود را به این 
اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند.  معترض باید  ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم 
دادخواســت به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی دادخواست به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات 
ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است و در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض، گواهی 
تقدیم دادخواســت به دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور ســند مالکیت می نماید و صدور سند 
مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست. تاریخ انتشار نوبت اول: ۴/1/ 1399 . تاریخ انتشار نوبت دوم: 1399/۴/1۷

محمد کاظم باقرزاده ـ رئیس ثبت اسناد و املاک تربت حیدریه
511/3اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک  تربت حیدریه 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای  فاقد سند رسمی 
. نظر به دستور مواد 1 و 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 1390/9/20 و 
برابر رای شماره 1399۶030۶00۶0001۷5- مورخه 1399/2/۴ هیات دوم موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر در واحد 
ثبتی حوزه ثبت ملک تربت حیدریه تصرفات  مالکانه و بلامعارض متقاضی خانم رحیمه آذریان  فرزند عباسعلی به شماره 
شناســنامه 1355 صادره  زاوه نسبت به ششدانگ یک باب ساختمان  به مساحت 1۴2/90 متر مربع  ) یکصد چهل دو و 
نود صدم متر مربع ( قسمتی از پلاکـ از۶۷ فرعی واقع در اراضی ضیاء الدین سفلی پلاک 12۶ اصلی دهستان اربعه واقع 
در بخش یک تربت حیدریه خریداری  مع الواســطه از محل مالکیت عباسعلی رمضانی محرز گردیده است. لذا به موجب 
ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13 قانون آئین نامه مربوطه این 
آگهی در دو نوبت به فاصله 15 روز از طریق روزنامه محلی و کثیرالانتشار در  شهرها منتشر تا در صورتیکه اشخاص ذینفع 
به آرای اعلام شده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار اولین آگهی تا دو ماه اعتراض خود را به این اداره ثبت محل 
وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند.  معترض باید  ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به 
دادگاه عمومی محل نماید و گواهی دادخواست به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به 
ارائه حکم قطعی دادگاه است و در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض، گواهی تقدیم دادخواست 
به دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه 

متضرر به دادگاه نیست. تاریخ انتشار نوبت اول: ۴/1/ 1399 . تاریخ انتشار نوبت دوم: 1399/۴/1۷
محمد کاظم باقرزاده ـ رئیس ثبت اسناد و املاک تربت حیدریه

511/4اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک بردسکن 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای  فاقد سند رسمی 
. برابر رای شماره 1399۶030۶0221000015 هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی ملک بردسکن تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای علیرضا قمری زارع فرزند 
علی اکبر به شماره شناسنامه 33100صادره از  بردسکن درششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 13۷/۶5 متر مربع قسمتی 
ازپلاک 1313 فرعی از ۴ اصلی واقع درخراسان رضوی بخش ۴ حوزه ثبت ملک بردسکن خریداری از مالک رسمی علی 
رحیمی تالی محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی 
که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو 
ماه اعتراض خود را به این اداره تســلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود 
را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 

مالکیت صادر خواهد شد. تاریخ انتشار نوبت اول: 1399/۴/1 .  تاریخ انتشار نوبت دوم: 1399/۴/1۶
غلامرضا گنج بخش-رئیس ثبت اسناد واملاک بردسکن

511/5اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک بردسکن 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای  فاقد سند رسمی . برابر رای 
شماره 1399۶030۶0210001۴1 هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر 
در واحد ثبتی ملک بردسکن تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای جواد قربان نژاد فرزند علی اکبر به  شماره شناسنامه 12صادره 
از بردسکن درششدانگ یکباب ساختمان به مساحت  130/۴0 متر مربع قسمتی ازپلاک 10۷1 فرعی از۴ اصلی واقع درخراسان رضوی 
بخش ۴ بردسکن خریداری از مالک رسمی آقای سیدر ضا و سید حسین موسوی محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب 
در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می 
توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ 
تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض 

طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. تاریخ انتشار نوبت اول: 1399/۴/1 .  تاریخ انتشار نوبت دوم: 1399/۴/1۶
غلامرضا گنج بخش-رئیس ثبت اسناد واملاک بردسکن

511/6اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی 
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک کاشمر 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
برابر رای شماره1399۶030۶012000023  هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد 
سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کاشمر تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای /خانم  فاطمه افسرده فرزند 
محمد حســن بشماره شناسنامه 153۷۴ صادر ه از کاشمر در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 108 متر مربع از پلاک 
21۶۶ فرعی از 302۷ اصلی واقع در بخش یک حومه کاشمر به آدرس  فاطمیه 8 پلاک2۴ خریداری از مالک رسمی آقای /

خانم  غلامرضا دربان ترشیزی محرز گردیده است .لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می 
شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند ازتاریخ انتشار اولین آگهی 
به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض ، دادخواست 
خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند .بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 

مالکیت صادر خواهد شد .تاریخ انتشار نوبت اول :1399/۴/1 .تاریخ انتشار نوبت دوم : 1399/۴/1۶ 
محمد  محمد زاده – رئیس ثبت اسناد و املاک کاشمر 

511/7اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی 
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک کاشمر 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
برابر رای شماره 1398۶030۶012003۶۶1 و 1398۶030۶012003۶۶2 هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کاشمر تصرفات مالکانه بلامعارض 
متقاضی آقای /خانم  زهرا زارعی خوشــاب فرزند ذبیح اله بشماره شناســنامه288 صادر ه از کاشمر در ششدانگ یکباب 
ساختمان به مســاحت 10۶/۴0 متر مربع وسمانه قاسمی پور فرزند محمد به شماره شناسنامه 1۷0۴ صادره از کاشمر در 
ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 10۴/35 متر مربع از پلاک 13۶۶ و 13۶۷  اصلی بخش یک شهر کاشمر به آدرس  
خیابان باقری- روبروی مدرسه خریداری از مالک رسمی آقای/ خانم   شمسی غریب نائی محرز گردیده است .لذا به منظور 
اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شــود در صورتی که اشــخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند ازتاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و 
پس از اخذ رسید ، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض ، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند .بدیهی 
است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد .تاریخ انتشار نوبت 

اول :1399/۴/1 .تاریخ انتشار نوبت دوم : 1399/۴/1۶ 
محمد  محمد زاده – رئیس ثبت اسناد و املاک کاشمر

باشــگاه اســتقلال برای پرداخت مطالبات بازیکنان خارجــی خود از طریق 
مطالباتش در فیفا با مشــکل بزرگی روبرو است.به گزارش ایسنا، در چند روز 
اخیر، مطالبات ارزی باشــگاه استقلال و پرداخت طلب بازیکنان خارجی این 

تیم به یکی از دغدغه های اصلی باشگاه تبدیل شده است.
باشگاه استقلال اعلام کرده که بخشی از مطالبات بازیکنان خارجی خود را از 
محل طلب خود از فیفا پرداخت خواهد کرد و اعلام شده پول بازیکنانی چون 
لئوناردو پادوانی، گادوین منشــا، ســرور جپاروف، بویان نایدنوف و سه وکیل 
بین المللی را فیفا پرداخت خواهد کرد.باشــگاه استقلال در حالی اعلام کرده 
پول این بازیکنان از طریق فیفا پرداخت می شــود که طبق شــواهد موجود، 

استقلال برای پرداخت مطالبات این بازیکنان از طریق فیفا دچار کمبود است.
طبق اعلام احمد ســعادتمند، بویان ۳۲۸ هزار دلار، جپاروف و منشــا و سه 
وکیل بین المللی ۲۳۰ هزار دلار و پادوانی ۱۰۰ هزار دلار از باشگاه استقلال 
طلــب دارند که مجموع این مطالبات حدود ۶۵۸ هزار دلار می شــود و طبق 
آخرین پیگیری های انجام شــده، مبلغ باقی مانده از مطالبات اســتقلال در 
فیفا چیزی حدود ۲۰۰ هزار دلار اســت.این مســاله را خود احمد سعادتمند 
مدیرعامل اســتقلال در گفت وگوی روز )جمعه( اذعان کرد و گفت چیزی از 
ذخایر ما در فیفا باقی نمانده است. حال باید دید باشگاه استقلال برای جبران 

این خلأ چه راهی در پیش خواهد گرفت.

استقلال برای بدهی های خارجی روی فیفا حساب نکند

 وعده عالی با جیب خالی



8
یکشنبه اول تیر ماه 1399/   سال سوم  /   شماره 708

Vol.3.No.708  / June.22.2020

w w w . s o b h e - e m r o o z . i r
sobhe.emrooz.news@gmail.com خر

گ آ
بر

روزنـامه اقتصادی، سیاسی و 
فرهنگی خراسان رضوی

روابط عمومی وامور مشترکین:  09152560091
سازمان آگهی ها:  051-38929823

آدرس: بولوار دانش آموز -  دانش آموز30-پلاک 4   
   تلفن:38929824- 38929825                                                                                                           

نمابر:  38923452 - 051 سامانه پیام کوتاه: 100080888

مطالب درج شده در روزنامه الزاما به معنای تایید محتوای آن نمی باشد.

روزنامه صبح امروز پذیرای مطالب و مقالات شما مخاطبان ارجمند می باشد.

صاحب امتیاز و مدیر مسئول :

حسین رفیعی
Sobh_Emrooz

Sobh_Emrooz

برجام بی رحمانه قربانی اختلافات شد
روح الله جمعه ای در کافــه خبر خبرآنلاین درباره تاثیر مخالفان 
در به هم خوردن توافق برجام گفت: توافق هســته ای ماحصل 
تصمیم نظام بود. اشــتباهی که در برجام به وجود آمد مصادره 
آن بــود. برجام کــه در دوران آقای روحانی و توســط وزارت 
خارجه با مســئولیت آقای ظریــف روی داده باید به کل نظام 
تعمیــم داده شــود و نباید اجازه مصادره داد. مــا باید به برجام 
افتخــار کنیم همانطور که رهبری بر حفظ آن تاکید دارند. حتی 
فرمایشات ایشــان درباره برجام هم مصادره می شود که باید با 
این مساله مبارزه کرد. رهبر انقلاب پس از خروج آمریکا راهبرد 
را تعیین کردند و گفتند مســائل باید از طریق این توافق ادامه 
یابد. اگر ایشــان دستور خروج از توافق را صادر می کردند کسی 
می توانســت مخالفت کند؟ در نهایت برجــام به مجلس رفت. 
انتقاد می کنند که چرا سریع تصویب شد؛ نقش آقای لاریجانی 
به این شــکل و آن شــکل بود تا اینجا هم می تــوان انتقاد ها 
را پذیرفت، اما وقتی شــورای نگهبــان آن را تایید می کند چرا 

انتقاد ها ادامه دارد؟

ترامپ طی 5 هفته گذشته روزی 5.5 ادعای نادرست 
داشته است

ســی ان ان:رئیس جمهوری آمریکا در مــدت پنج هفته در بازه 
زمانی مذکور 192 ادعای نادرست داشت که ۶1 مورد آن درباره 
کروناویروس یا بحران پاندمی بود که این مســاله بیش از سایر 
موارد مورد توجه قرار گرفته و درباره آن ادعای نادرســت شده 
است. میانگین ترامپ در این بازه پنج هفته ای حدود 5.5 ادعای 
نادرست در روز اســت که البته از ۷.۷ مورد ادعای نادرست در 
روز از هشــتم ژوئیه 2019 و زمانیکه شبکه خبری سی. ان. ان 

آن ها را رصد می کرد، کمتر است.

در مراجعه قاضی منصوری به سفارت ایران در رومانی چه 
گذشت؟

قاضی منصــوری پس از آنکــه دریافت که از ســوی پلیس، 
تحت تعقیب اســت به میل خود و بــرای دریافت اطلاعاتی به 
منظور بازگشــت به ایران، به سفارت ایران در بخارست مراجعه 
کــرد و توضیحاتی به وی ارائه شــد. او با توجه به اینکه تحت 
تعقیــب اینترپل ایران با حکم مرجــع قضایی بوده در مکاتبات 
بین اینترپــل ایران و رومانی، در زمان مراجعه به بیمارســتان 
بــه دلیل بیمــاری، تحت حفظ قرار گرفته و از ســوی اینترپل 
رومانی بازداشت می شــود. اینترپل رومانی به او اعلام می کند 
تا زمانی که درخواست رســمی و مدارک، از قوه قضاییه ایران 
دریافت شود، تحت الحفظ خواهد بود و بازداشت را برای یک ماه 

دیگر تمدید می کند. برخی فعالان فضای مجازی مدعی شده اند 
ســفارتخانه های ایران، محل نگهداری و بازداشت اتباع ایرانی 
هســتند که این ادعا نه به لحاظ قانــون داخلی و نه به لحاظ 
حقوق بین الملل، صحت ندارد. سفارتخانه ها فقط در این مواقع، 
انتقال دهنده پیام هستند و هیچ امکان و مجوزی برای بازداشت 
افراد در خارج از کشور ندارند. اکنون، دولت رومانی باید پاسخگو 
باشــد، چرا در زمانی که منصوری تحت الحفظ بوده، نسبت به 

حفاظت از او اقدامات لازم را به عمل نیاورده است. /فارس

احتمال ورود ایران به مرز موج دوم کروناویروس
رکسانا مصلحی، پروفســور همه گیرشناس ژنتیکی در دانشگاه 
ایالتــی نیویورک )SUNY( در گفتگو بــا خبرآنلاین:چیزی که 
در ایران عجیب اســت، این اســت که میزان بروز و مرگ ومیر 
روزانه که داشــت به طرف پایین می رفت، صاف شد و متاسفانه 
الان بــه جهت بالا حرکت می کند. وقتی تعداد روزانه مبتلایان 
حدود هزار نفر بود، محدودیت ها لغو شــد، رستوران ها باز شدند، 
مســافرت ها شــروع شــدند و ... بعد از این دوباره آمار روزانه 
مبتلایــان بالا رفت و ده روز پیش این آمار به روزانه 3۶00 نفر 
رسید. برای همین این نگرانی وجود دارد که شاید ایران در مرز 
ورود به موج دوم پاندمی باشد. چه بخواهیم اسمش را بگذاریم 
نوسانات به سمت بالای موج اول یا شروع موج دوم، در مناطقی 
که کرونا در آن ها دوباره اوج گرفته اســت، شــاید مردم مجبور 

شوند تصمیمات سختی بگیرند.

خطر روی کارآمدن یک »شومن سیاسی« در 
انتخابات1400 وجود دارد

مرتضی طلایی، فعال سیاســی اصولگرا به خبرآنلاین گفت: در 
انتخابات 1۴00 جریانات سیاسی باید به سمت معرفی نیرو های 
جدید، اما کارآمد حرکت کننــد. الزاما نباید یک نیروی قدیمی 
جریان اصولگرا رئیس جمهور شــود. رئیسی تصمیم دارد تحول 
در دســتگاه قضا را پیش ببرد، اما شــاید بنا بر مصالحی دولت 
جوان با محوریت رئیسی شکل بگیرد. خطر روی کار آمدن یک 
شــومن در انتخابات 1۴00 وجود دارد، شورای نگهبان نیز باید 
اجازه ورود چنین افرادی را ندهد. وی درباره تحرکات انتخاباتی 
احمــدی نژاد گفت:باید کســانی وارد عرصه انتخابات شــوند 
که پس از به قدرت رســیدن دچار توهم نشــوند و تحت تاثیر 
اطرافیان خود به ارزش های اصیل نظام و انقلاب پشــت نکنند. 
احمدی نژاد که اصل ولایت فقیه را زیر ســوال می برد شایسته 
تایید صلاحیت شدن و رئیس جمهور شدن است؟ باید بپذیریم 
که ورود احمدی نژاد بــه عرصه تمام معادلات اصلاح طلبان و 

اصولگرایان را به هم می ریزد.

 وکیل قاضی منصوری: قاضی منصوری آدمی نبود که قصد 
خودکشی داشته باشد

وکیل مدافع قاضی منصوری با بیان اینکه، من و خانواده ایشان 
معتقدیم کــه قاضی منصوری آدمی نبود که قصد خودکشــی 
داشــته باشــد، گفت: یکی دیگر از دلایلی که قاضی منصوری 
اصرار داشت به ایران بازگردد دلایل خوبی بود که برای دفاع از 
خود داشت و معتقد بود اتهام دریافت رشوه به ایشان وارد نیست. 
امیرحســین نجف پورثانی، وکیل مدافع غلامرضا منصوری در 
خصــوص جزئیات این پرونده و درگذشــت موکلش در رومانی 
اظهار کرد: قاضی منصوری چهارشــنبه هفته گذشته خودش را 
به ســفارت معرفی کرد و بعد از آقای ســفیر اجازه گرفتند و دو 
شب هم در ســفارت حضور داشتند، یعنی از عصر چهارشنبه تا 
پنجشنبه شب در سفارت حضور داشتند و پنجشنبه شب به دلیل 
حال نامســاعد به بیمارستان منتقل شدند و به محض اینکه به 

بیمارستان رسیدند، توسط پلیس رومانی دستگیر شدند.

ابهام علی باقری درباره مقصد اول اروپایی قاضی منصوری
علی باقری، معاون امور بین الملل و حقوق بشــر قوه قضاییه 
در واکنــش به مرگ قاضی منصوری گفت: پس از پیگیری ها 
مشــخص شــد متهم به یک کشــور اروپایی رفته که سابقه 
ســیاهی هم در نقض حقوق ملت ایران دارد؛ در آنجا هر چه 
پیگیری صورت گرفت آن کشــور نه تنها برای اســترداد وی 
با کشــورمان همکاری نکرد بلکه هیچ پاســخی هم در این 
رابطه نداد. باقری اضافه کرد: چندی قبل منصوری از آنجا به 
کشور رومانی رفت. پیرو پیگیری پلیس اینترپل ایران، پلیس 
رومانی وی را تحت تعقیب قرار داد و بر اساس دستور قاضی 
رومانیایــی متهم را به مدت یک مــاه تحت نظر قرار دادند تا 
اقدامات و تشریفات حقوقی و قضایی برای استرداد انجام شود. 
قرار بود این مســیر استرداد انجام شود که روز گذشته )جمعه( 
خبر فوت وی منتشــر شــد. به گفته معاون امور بین الملل و 
حقوق بشــر قوه قضاییه، نکته قابل توجه در این پرونده این 
اســت که چرا وقتی آقای منصوری در یک کشور اروپایی بود 
که با جمهوری اســلامی ایران برای اســترداد وی همکاری 
نمی کرد، هیچ خطری متوجه او نبود، اما در یک کشور اروپایی 
دیگر که درباره مراحل استرداد وی با ایران همکاری می کند 
چنین اتفاقی برایش رقم می خورد و این یک شبهه جدی برای 

دستگاه قضایی است.

 مخالفت استاندار تهران با بازگشایی تالار های عروسی
اســتاندار تهران ضمــن مخالفت با بازگشــایی تالار های 
عروسی برای برگزاری مراسم گفت: به عنوان مسئول ستاد 
مقابله با کرونا استان تهران مخالف بازگشایی تالار ها برای 
مراسم عروسی و ... هستیم و اگر تالاری تنها برای پذیرایی 
و بدون برگزاری مراســم بازگشایی شــود موافق هستیم، 
چراکه یکی از کانون های انتشار ویروس این تالار ها بودند.

حسین شریعتمداری: نیاز حیاتی امروز کشور خروج از 
NPT است

حســین شریعتمداری در کیهان نوشت: نیاز کنونی و حیاتی 
امروز کشــور خروج از NPT است. اقدامی که اگرچه خیلی 
دیر شــده، ولی از آنجا که برجام فاجعه و خســارت محض 
اســت، جلوی این ضرر بزرگ از هرجا که گرفته شــود به 
نفع کشور است. او همچنین نوشت: بازی »برد - برد« این 
است نه آنچه دولت محترم شــعارش را می داد و خروج ما 
از NPT بازی دو ســر برد آمریکا و اروپا را به دو سر باخت 

تبدیل خواهد کرد.

عیسی شریفی و سیف در بازداشت هستند

رئیس سازمان قضایی نیرو های مسلح وی با اشاره به پرونده 
دادگاه قائم مقام شــهردار اســبق تهران، تصریح کرد: این 
پرونده بســیار مهم و پیچیده است و به لحاظ بررسی دقیق 
پرونده های اقتصادی ملزم به انجام کار کارشناســی است. 
وی افزود: تعداد جلســات برگزار شده در این پرونده بیش 
از ۴0 جلسه اســت همچنین پرونده 9 متهم دارد که 2 نفر 
از متهمان این پرونده یعنی آقای ســیف و آقای شریفی در 
بازداشت به سر می برند و ۷ نفر دیگر با قید وثیقه آزاد هستند. 
حجت الاسلام و المسلمین بهرامی در خصوص اتفاقات رخ 
داده در مرز ایران و افغانستان گفت: در خصوص این پرونده 
لازم بود تا تحقیقات میدانی انجام شــود از مقامات مسئول 
خود در اســتان های مرزی اعم از مرزبانی، اداره کل وزارت 
اطلاعات و مسئولان وزارت خارجه استعلامات مربوطه اخذ 
شد. وی افزود: در بررسی هایی که صورت گرفت هیچگونه 
آثاری مبنی بر این که جمهوری اسلامی ایران در خصوص 
ناپدید شــدن اتباع افاغنه دخیل باشند محرز نشد، لذا نباید 

نقش قاچاقچیان انســان را فراموش کنیم که برای گرفتن 
پول هــای کلان از افراد؛ آن ها را از مــرز خارج می کنند و 
ناگفته نماند که در زمان ناپدید شدن اتباع افغان وقوع سیل 
نیز در این محل گزارش شــده بــود و احتمال دارد که این 

افراد در این سیل غرق شده باشند.
 

واکنش مهاجرانی به ماجرای بولتون و ترامپ
عطاءالله مهاجرانی با اشــاره به خاطــره ای از امام خمینی 
)ره( به انتشــار کتاب بولتون علیه ترامپ واکنش نشان داد.
عطاءالله مهاجرانی در صفحه شخصی اش در توئیتر نوشت: 
»وقتی متفکر و فیلســوف الهی، مرتضی مطهری با گلوله 
گروه افراطی فرقان، شــهید شــد امام خمینی این حدیث 
را خواندند: »خداوند این دین را با انســان تبه کاری یاری 
می کند. » اشــاره به آثار شهادت مطهری. اکنون تبه کاری 
به نام بولتون، ضربه ای به ترامپ زده اســت باور نکردنی! 

ضربه ای تا عمق نخاع ترامپ«

اظهارات مشاور روحانی درباره مجلس یازدهم
حمید ابوطالبی مشــاور رییس جمهوری در رشــته توئیتی 
نوشت: بهارستانِ جدید با گفتمان انقلابی - عدالت خواهی 
همواره برســه محــور تکیه می کند: »حــزب اللّهی بودن؛ 
انقلابی بــودن؛ جوانگرا بودن« و تاکید بــر این که تفاوت 
اصلیِ آنان با پیشینیان در انقلابی بودن و غیرانقلابی بودن، 
به عنوان دو گفتمان و رویکرد اســت. طالبی بامداد شــنبه 
در این رشــته توئیــت افزود: معنای این امر آن اســت که 
سال1۴00 می خواهد به جای سال1358بنشیند؛ و انقلابیونِ 
جدید۴0ساله به جای جوانانِ 20تا30 ساله ی آن دوران که 
رژیم پهلوی را دیــده، آفریننده ی انقلاب بــوده، در دفاع 
مقدس حماســه ساخته وکشور را از بحران ها رهانده اند.وی 
تصریح کرد:، امّا مهم این اســت که آنان گفتمانِ روشــنی 
ارائه می کرده اند؛ درحالیکه این انقلابیون برخلافِ مشروعه 
خواهان هیچ گفتمانِ روشــن، هیچ رویکرد یکپارچه و هیچ 
برنامه ای جز مطالبی پراکنده ندارند؛ سوال اساسی این است 
که با کدام منطق و کدام تضمین، مردم و جامعه سیاســی 

باید به این مطالب پراکنده توجه کنند؟
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ســند و برگ ســبز خــودرو ســواری 
سیســتم پژو تیپ ۴05جــی ال ایکس 
 آی 8/1 مــدل 1383 به شــماره پلاک 
55۶ ق ۴5 ایــران 32 شــماره موتــور  
شاســی  شــماره   12۴82053۶5۴
820۶۴031 مربوط به مهدی شــاکری 
شــهری مفقود گردیده و از درجه اعتبار 

ساقط میباشد.
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